
سفر با »تاکسی شکلا تی« خدمت رسانی ۱۵ تیم پزشکی به حاشیه شهر مشهد
گفت وگویی متفاوت با راننده ای که کام مسافرانش را شیرین می کند   رئیس بسیج جامعه پزشکی خراسان رضوی خبر داد

هر روز بســیاری از افراد برای تردد از وسایل 
نقلیه عمومی استفاده می کنند. تاکسی یکی 
از وسایلی است که احســاس امنیت در آن 
سبب شــده از دیرباز مورد توجه قرار بگیرد.
راننده ای متفاوت این بار ســوژه گفت و گوی 
ما شــد. راننده ای که 30 سال است از همه 

مسافران با چای و شکلات...

قدس:رئیس بســیج جامعه پزشکی خراسان 
رضوی گفــت: همزمان با فرا رســیدن دهه 
فجر ۱۵ تیم پزشکی به مناطق کم برخوردار 
و حاشیه شهر مشــهد اعزام می شوند. هادی 
جلالی اظهار کرد: تیم های پزشــکی بســیج 
جامعه پزشکی در قالب پزشک، پرستار، ماما 

و بهیار به منظور ارائه خدمات...
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نگرانی دوستداران محیط زیست در باره کمربند جنوبی یک ساله شد
قدس گزارش می دهد

امضای دولتی پای 
 افزایش 3 برابری 

کرایه اتوبوس گلبهار

.......صفحه 3

سرنوشتپروژهارتفاعاتجنوبمشهدهمچناندرکمایبلاتکلیفی

.......صفحه 4

خبر

قدس: رئیس دانشــگاه بیرجنــد گفت: با عدم 
حمایت مســئولان، نخواهیم توانســت آموزش 
عالی استان را که تنها رکن توسعه استان است، 

پیشرفت و توسعه دهیم.
احمد خامســان، در نشســت خبری با اصحاب 
رسانه اظهارکرد:جمعیت دانشجویی این دانشگاه 
از ســال ۵6 تاکنون 249 درصد افزایش داشته 
است و در حال حاضر ۱2 هزار و 348 دانشجو 
در دانشگاه بیرجند مشغول به تحصیل هستند.   
وی با اشاره به رشــد 90 درصدی تعداد استاد 
تمام این دانشــگاه  نسبت به سال ۵6، تصریح 
کرد: دانشــگاه بیرجند در حــال حاضر با 34۵ 
عضو هیئــت علمی به کار خود ادامه می دهد و 
۱7۵ ابداع و اختراع توسط استادان این دانشگاه 
ثبت شده اســت. وی بیان کرد: این دانشگاه به 
عنــوان یک قطب علمی افزون بر نقش مؤثر در 
پویایی اقتصــادی، اجتماعی و فرهنگی منطقه 
سهم مهمی در ارتقای بیرجند، مرکزیت یافتن 
و تکوین هویت نویــن آن را به خود اختصاص 
داده است. رئیس دانشــگاه بیرجند با تأکید بر 

اهمیت بودجه دانشــگاه، افــزود: اگر اعتبارات 
خوبی نداشــته باشــیم نخواهیم توانست این 

مجموعه عظیم را بخوبی مدیریت کنیم. 
وی بــا بیــان اینکه دانشــگاه بیرجنــد جزو 
دانشــگاه های گروه )ج( مرزی قرار دارد، اظهار 

کرد: برای دانشــگاه بیرجند قابل قبول نیست 
که دانشگاه سیستان و بلوچستان و زابل بیشتر 
از این دانشــگاه اعتبار بگیرند. به گزارش ایسنا 
رئیس دانشــگاه بیرجند بیان کرد:  متأســفانه 
تفاوت زیادی بین دانشــگاه های سیســتان و 

بلوچستان و خراســان جنوبی است و اعتبارات 
بیشــتری به سیستان و بلوچســتان اختصاص 
داده می شود. خامســان ادامه داد: در استان به 
ازای هر دانشــجو  با پیگیری های بســیار ۱0 
میلیــون و 200 هــزار تومان هزینه می شــود 
در حالی که این رقم نســبت به دانشگاه باهنر 
کرمان کمتر اســت که در سطح کلان باید به 
دانشجویان استان کمک شود. وی تصریح کرد: 
آمــوزش عالی اکنون یک محیط رقابتی شــده 
است و هر دانشــگاهی که اعتبار بیشتر داشته 
باشد، امکانات بیشتر و رفاه بیشتر و  در نتیجه 
جذب دانشجوی بیشتری خواهد داشت. رئیس 
دانشگاه بیرجند خاطرنشــان کرد:  سه درصد 
طرح توازن از اعتبار دانشگاه ها کم می شود که 
متأسفانه تاکنون یک ریال از سمت طرح توازن 
و اعتبارات استانی به آموزش عالی استان کمک 
نشده است. خامسان بیان کرد: با عدم حمایت 
مسئولان، نخواهیم توانست آموزش عالی استان 
را که تنها رکن توسعه استان است، پیشرفت و 

توسعه دهیم. 

رئیس دانشگاه استمداد طلبید

دانشگاهبیرجندچشمانتظارحمایتمسئولان

مدیرکل اقتصادی استانداری خبر داد

3000 طرح اقتصادی 
 نیمه تمام 

در خراسان رضوی

 افزایش دوبرابری کرایه اتوبوس های مسیر شهر جدید گلبهار 
تا مشهد با اعتراض اهالی ساکن دراین شهرجدید مواجه شده 
است. شهروندان گلبهاری که بیشــتر آن ها برای کار باید به 

مشهد مراجعه کنند، افزایش دوبرابری...

مدیرکل اقتصادی اســتانداری خراسان رضوی گفت: 3034 
طرح اقتصادی نیمه تمام در این استان شناسایی شده است.

علی رسولیان اظهار کرد:پروژه های نیمه تمام حوزه سرمایه 
.......صفحه 3 گذاری و اقتصادی شهرستان ها ...
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.......صفحه 4

گزارشی از واپسین روزهای عمر 
یک اثر تاریخی در بیرجند

اینجا شبیه 
ارگ بهارستان 

نیست 
ارگ بهارستان بیرجند که زمانی قدیمی ترین مقر 
حکومتی شهر بود، امروز حال و روز خوشی ندارد و 
رو به تخریب است. ارگ بهارستان یکی از مهم ترین 
آثار تاریخی شــهر بیرجند اســت که در سال های 
۱20۵ و ۱206 هجــری قمری همزمــان با دوره 
افشــاریه به وجود آمد و پس از گذشت ۱74 سال 
در 2۵ اسفند ۱379 به عنوان یکی از آثار ملی ایران 
به ثبت رســید.این بنای تاریخی در بیرجند به باغ 
زرشکی نیز شهرت دارد. بهارستان در قدیم فقط یک 
بنای خشتی و گلی نبوده بلکه در گذشته های دور، 
از آن به عنوان یکی از بزرگ ترین و باشکوه ترین بص 
اغ های ایرانی یاد می شد. شبیه تزئینات آجرکاری با 
زره های هندسی دیوارهای ارگ بهارستان را می توان 
در بناهای دوره زندیه شیراز سراغ گرفت که اکنون 
بر اثر تازیانه های بی رحم روزگار در حال فروپاشی 

است و آهسته ...

نماینده خراسان شمالی در شورای عالی استان ها:
کمبود نیرو در بنیاد مسکن سبب نارضایتی 

مردم می شود
خراســان  نماینده  قــدس: 
شــمالی در شــورای عالــی 
استان ها گفت: کمبود نیرو در 
شمالی  خراسان  مسکن  بنیاد 
سبب نارضایتی مردم می شود.

علیرضا ایزدی، عدم تناســب 
تعداد نیروهای شاغل در بنیاد 
خراسان  در  بخصوص  مسکن 
شمالی با حجم کارهای محوله 
بــه آن ها را یک معضل دانســت و اظهار کــرد: این امر درنهایت 

موجب نارضایتی ارباب رجوع می شود.
وی با اشاره به ضرورت اســتقرار اداره یا نمایندگی بنیاد مسکن 
در شهرســتان هایی که فاقد نمایندگی یا اداره خراســان شمالی 
هستند، افزود: اجرای طرح بهسازی و احیای 300 روستای دارای 
بافت باارزش و هدف گردشــگری در سراسر کشور بر اساس ماده 
99 قانون برنامه وبودجه که تعداد ۱8 روستا از خراسان شمالی در 
کارگروه ملی تأیید و تصویب شده و متأسفانه در خصوص این ۱8 

روستا ریالی اعتبار داده نشده است.
وی تعیین تکلیف روســتاهایی که در حریم شــهرها هستند را 
خواستار شده و تصریح کرد: در خراسان شمالی اداره کل مسکن 
و شهرســازی زمین های این روستاها را تصاحب کرده و به بنیاد 
مســکن واگذار نمی کند درحالی که در دیگر اســتان ها این گونه 

نیست.
نماینده خراسان شمالی در شورای عالی استان ها افزود: ضرورت 
دارد در خصوص برداشتن موانعی که امور اراضی و جهاد کشاورزی 
در مسیر طرح ها و خانه سازی های روستاییان قرار می دهد ازجمله 
گرفتن 80 درصد ارزش ملکی زمین برای اجازه ساخت یک خانه 

روستایی و... رایزنی و پیگیری های لازم انجام شود.
ایزدی تعیین تکلیف تبدیل وضعیت نیروها و جذب نیروهایی که 
به صورت حق التحریر برای اسناد مالکیتی و در ثبت اسناد از طرف 

بنیاد مشغول به فعالیت هستند را خواستار شد

خیرین ۷۰ سمعک به دانش آموزان اهدا کردند
بجنورد – خبرنگار قدس:رئیس اداره آموزش وپرورش استثنایی 
خراسان شــمالی از اهدای رایگان 70 سمعک توسط خیرین به 

دانش آموزان با نیازهای ویژه این استان خبر داد.
علی متقیان اظهار کرد: کم شنوایی از مشکلات رایجی است که 
به دلایل مختلف برای افراد رخ می دهد و استفاده از سمعک یکی 
از راه های کنترل کم شــنوایی و رفع مشکلات شنوایی، رفع وزوز 
گوش و بهبود شــنوایی از طریق کیفیــت بالاتر اصوات و وضوح 
بیشــتر اصوات گفتاری بویژه در محیط های پرسروصدا و افزایش 

راحتی شنیداری است.
وی ادامه داد:این مهم از طریق ارائه خدمات تخصصی بررســی و 
تنظیم ســمعک و باتری آن و نیز اهدای رایگان سمعک با حضور 
خیر گرانقدر، برای 70 نفر از دانش آموزان ناشــنوا و کم شــنوای 
مدارس استثنایی سطح استان و نیز دانش آموزان تلفیقی فراگیر 
انجــام گرفت.رئیس اداره آموزش وپرورش اســتثنایی خراســان 
شــمالی در ادامه تصریح کرد: تاکنون بــه جز این 70 نفر، ۱38 
دانش آموز دیگر نیز در ســنوات گذشته سمعک رایگان دریافت 
نموده و تعداد بیشــتری نیز از خدمات توانبخشــی مربوطه بهره 

برده اند.

 میز خدمت فرمانداری بشرویه 
در» رقه «

 بشرویه ـ خبرنگارقـدس: فرمانــدار بشرویه به 
همراه مسئولان این شهرســتان میز خدمت را به 
دهســتان رقه بردند و رو در رو با مردم روســتا از 

خواسته های آن ها مطلع شدند. 
به گزارش به خبرنگار ما در این نشســت که بیش 
از چهار ساعت به طول انجامید اهالی دهستان رقه 
بخش ارســک شهرستان بشرویه به بیان مشکلات 
خود پرداختند که کمبود نهاده های کشاورزی مانند 
ســم و کود، تعیین تکلیف اراضی مجتمع دامداری 
روستا، اوضاع نابسامان آسفالت بعضی از معابر و برق 
رسانی به مجتمع دامداری از مهم ترین مشکلات و 
خواســته های مردم بود و مسئولان هر بخش برای 

حل آن قول پیگیری و رفع مشکل را دادند.
 بنــا بر این گــزارش، تأمین ســبد حمایتی برای 
خانوارهای کم درآمد مشکلاتی بود که از سوی اهالی 
بیان و مقرر شد برای رفع آن،طرح شناسایی خانوارها 
توســط کمیته امداد امام خمینی)ره( و بهزیستی 

شهرستان بشرویه انجام و سپس ثبت نام شوند. 
زمان زاده فرماندار شهرســتان بشــرویه در جمع 
روســتاییان، گفت: ما امروز میز خدمت را به روستا 
آورده ایم تا مشکلات شما عزیزان که ایاب و ذهاب 
سخت است در محل بررســی و پیگیری شود و از 
دهیار شورا خواست تا خواسته های مردم را به طور 

جدی پیگیری کند.

با مشارکت سازمان ایمیدرو، شرکت های 
معدنی و وزارت راه و شهرسازی

جاده های سنگان به نشتیفان و 
تربت حیدریه 4 بانده می شود

ایرنا: نماینده مردم خواف و رشــتخوار در مجلس 
شــورای اســلامی گفت: طرح چهار بانده شــدن 
جاده های سنگان به نشــتیفان و سنگان به تربت 
حیدریه با مشــارکت سازمان ایمیدرو، شرکت های 

معدنی و وزارت راه و شهرسازی اجرا می شود. 
محمود نگهبان سلامی افزود: به دنبال بازدید چندی 
قبل معاونان وزرای راه و شهرسازی و صنعت، معدن 
و تجارت از زیرســاخت های مجتمع سنگان خواف 
مقرر شــد با توجه به تردد بســیار وسایل نقلیه و 
ضرورت چهار بانده شــدن جاده های ســنگان، ۵0 
درصد هزینه این طرح ها توســط وزارت راه و شهر 
ســازی و ۵0 درصد نیز توسط ســازمان توسعه و 
نوســازی معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو( و 

شرکت های معدنی منطقه تأمین شود. 
وی اظهار داشــت: مشــاور این طرح هزینه اجرای 
بزرگراه سنگان به تربت حیدریه و نشتیفان خواف 
به قاین را حدود ۵000 میلیارد ریال و هزینه ساخت 
آزاد راه در ایــن مســیرها را ۱2 هزار میلیارد ریال 
برآورد کرد. وی گفت: زیرســاخت  های شهرستان 
خــواف از جمله آب، راه، خط ریلی و بیمارســتان 
متناسب با یک شهرستان دارای بزرگ ترین معدن 
ســنگ آهن خاورمیانه و چندیــن واحد تولیدی 
فولادی رشد و توسعه نیافته و نیازمند توجه بیشتر 

مسئولان مربوط است. 

یک مسئول در سپاه جوادالائمه:

آبادانی روستاها از اهداف قرارگاه پیشرفت و آبادانی است
بجنورد- خبرنگار قدس: مسئول قرارگاه پیشرفت 
و آبادانی سپاه جوادالائمه)ع( خراسان شمالی گفت: 
تجهیز قرارگاه پیشــرفت و آبادانی به پشتوانه های 
علمی مانند نهاد جهاددانشــگاهی تحقق اهداف را 

تسریع می کند.
ســرهنگ محمدرضا شجاع در نشســت با رئیس 
جهاددانشگاهی استان، اظهار کرد: با توجه به منویات 
مقام معظم رهبری در خصوص آبادانی روســتاها، 
برای تحقق این هدف ورود کرده ایم که در این زمینه 

تاکنون پنج برنامه توسعه ای اجرا شده است.
وی با اشــاره به اینکه نیمی از جمعیت خراســان 

شــمالی را روستاییان تشکیل می دهند، افزود: باید 
با کمک به آبادانی روستاها از مهاجرت اهالی آن ها 
جلوگیری و به معیشت و اشتغال و تولید کمک کرد 
زیرا مهاجرت روستاییان به شهرها مشکلاتی از جمله 
حاشیه نشینی را پدید می آورد و اولین مسئله پیش 

رو در این زمینه آسیب های اجتماعی است.
شــجاع گفت: در این راستا روســتاهای با ضریب 
محرومیت 8 در اســتان شناسایی شده و قرارگاه با 
رویکرد “با مردم، برای مردم و توســط مردم” برای 
عمران و آبادانی آن ها و ارایه برنامه های توانمندسازی 

و آموزشی، فرهنگی، پزشکی و... ورود یافته است.

وی افزود: با توجه به گستردگی کار و لزوم اثرگذاری 
طرح هــای اجرایــی، وجود پشــتوانه علمی مانند 
جهاددانشگاهی مثمر ثمر است که تدوین برنامه و 
همکاری های مشترک این دو نهاد انقلابی ضروری 

است.
رئیس جهاددانشگاهی خراسان شمالی نیز در این 
نشســت بر نقش نهادهای انقلابی مانند ســپاه و 
جهاددانشــگاهی برای توسعه و آبادانی و خدمت به 
مردم تأکید کرد و افزود: هم افزایی این نهادها ارائه 

خدمت را شتاب می بخشد. 
دکتر رضا شــاهین فر افزود: جهاددانشــگاهی در 

استان تاکنون چندین طرح مطالعاتی کاربردی در 
زمینه های اجتماعی، اقتصادی، فرهنگی، اجتماعی 

و غیره انجام داده است. 
وی اظهار کرد: پژوهش های این نهاد کاربردی است 

و بر اساس نیاز استان و دستگاه های اجرایی است.
وی ادامه داد: جهاددانشــگاهی خراسان شمالی در 
زمینه های تخصصی گیاهــان دارویی، فرآورده های 
غذایی با منشأ دامی و درمان ناباروری ماموریت دارد.
وی خاطرنشان کرد: یکی از عللی که موجب شده تا 
زنان سرپرست خانوار اقدام به ازدواج مجدد نکنند، 

مباحث فرهنگی است. 

بجنورد- خبرنگار قــدس: مدیر کل امور بانــوان و خانواده 
استانداری خراسان شــمالی گفت: تعداد زنان سرپرست خانوار 
اســتان از میانگین کشوری بالاتر اســت. ملیحه یغمایی افزود: 
میانگین کشوری تعداد زنان سرپرست خانوار ۱2.7 درصد است 
این درحالی اســت که این رقم در این استان ۱3.۱ درصد است. 
وی ادامه داد: عواملی همچون طلاق، فوت، از کارافتادگی شوهر 
و دختران مجرد از علل اصلی بروز این مشکل هستند. یغمایی با 
اشاره به اینکه خراسان شمالی در این رابطه در رتبه نهم کشوری 

قرار دارد، اظهار کرد: در مقابل هر ۱00 زن بدون همسر به علت 
وقوع طلاق، 4۵ مرد بدون همسر در این استان وجود دارد. 

وی تصریح کرد: علاوه بر آن علاوه بر هر ۱00 زن بدون همسر به 
علت فوت، ۱3 مرد بدون همسر وجود دارد. 

این مقام مسئول خاطرنشان کرد: ارقام مذکور نشان از آن دارد که 
بیشتر زنان این استان بعد از طلاق و یا فوت همسرانشان تمایلی 
به ازدواج مجدد ندارند. وی ادامه داد: از سوی دیگر بیشتر مشاغل 
در این استان به صورت کارگری است و در برخی از موارد، مردان 

این اســتان به علت نوع شغلی که دارند از کارافتاده می شوند در 
نتیجه بار زندگی بر دوش زن خانواده می افتد و تبدیل به سرپرست 
خانواده می شود. مدیر کل امور بانوان و خانواده استانداری خراسان 
شمالی با بیان اینکه در برخی از شهرستان های خراسان شمالی 
تعداد زنان سرپرســت خانوار به علت فوت همسر و در برخی از 
مناطق نیز به علت طلاق قابل توجه است، توضیح داد: تعداد زنان 
سرپرست خانوار در فاروج به علت فوت همسر و در گرمه به علت 

طلاق بیشتر است. 

چرا زنان سرپرست خانوار خراسان شمالی از میانگین کشوری بالاترند؟



گفت وگويى متفاوت با راننده اى كه كام مسافرانش را شيرين مى كند 

سفر با «تاكسى شكلا تى»
��ر

ســرور هاديان   هر روز بسيارى از افراد 
براى تردد از وســايل نقليه عمومى اســتفاده 
مى كنند. تاكســى يكى از وســايلى است كه 
احســاس امنيت در آن سبب شــده از ديرباز 

مورد توجه قرار بگيرد.
راننده اى متفاوت اين بار ســوژه گفت و گوى 
ما شــد. راننده اى كه 30 ســال است از همه 
مســافران با چاى و شكلات پذيرايى مى كند 
آن قدر كه او به تاكسى شكلاتى معروف شده 

است.
در بدو ورود به تحريريه با تعارف چند شكلات، 
كام اعضاى گروه را شــيرين مى كند ســپس 
شــروع متفاوت يك مصاحبــه برايمان رقم 

مى خورد. 

 از معلمى تا رانندگى 
رضا مظاهرى متولــد 1341 و ديپلم اقتصاد 
اســت. او در ســال 67 معلم دوره دبستان در 
روســتاى جنگل از توابع تربت حيدريه بوده 
است و 35 سالى است كه ساكن مشهد الرضا 
است. او مى گويد: بعد از ازدواج براى سكونت در 
اين شهر كار در آموزش و پرورش را رها كردم 
و مدتى در نيروگاه توس مشغول به كار شدم و 
30 سالى هم هست كه به عنوان راننده تاكسى 

در مشهد مشغول به كارم.

  پذيرايى در تاكسى 
او مى افزايد: 30 ســال اســت كه با شكلات و 
چاى از مسافرانى كه سوار ماشينم مى شوند، 
پذيرايى مى كنم و اين كار حس خوبى به من 

مى دهد.
اين راننده تاكسى 1829 خاطرنشان مى سازد: 
دلم مى خواهد مسافران با روى خوش و دهانى 

شيرين شده از ماشينم پياده شوند.

 روزى رسان مسافران 
از او دربــاره هزينه ماهانه اين كار كه ســؤال 
مى كنم، توضيح مى دهــد: اين هزينه را خدا 
خودش مى رســاند در ماه 6 كيلو شــكلات 
مى خــرم كه حدود كيلويــى 13 هزار تومان 
اســت و تقريباً ماهانه هزينه شكلات 80 هزار 
تومان مى شود و يك بسته چاى كيسه اى 100 
تايى مى خرم كه حدود 13 هزار تومان اســت 
و در كنــار آن دمنوش هــم مى گذارم كه اگر 
مسافرى دوست داشت، دمنوش به جاى چاى 
استفاده كند. همچنين 4بسته 50 تايى ليوان 
مى خرم كه در حال حاضر هر ليوان قيمتش 

200 تومان است.
 ادامه راه پدر

از او درباره انگيزه كارش كه مى پرسم، توضيح 
مى دهد: از دوران كودكى به خاطر دارم پدرم 
هميشــه داخل جيب هايش پــر از آبنبات و 
شكلات بود و به همه مردم شكلات مى داد و 

همه از گرفتن شكلات خوشحال مى شدند و 
لبخند برلبانشان مى نشست.

وى ادامه مى دهد: اين عادت زيبا هميشه برايم 
جذاب بود و ســعى كردم با اين كار روح پدرم 

را شاد كنم.

 خاطرات شيرين شكلاتى 
از خاطرات و برخوردهــاى مردم با اين رفتار 
نيك كه ســؤال مى كنم، اظهار مى دارد: اكثر 
مردم خوشــحال مى شوند و تشكر مى كنند و 
با خوشحالى از تاكسى پياده مى شوند. به خاطر 
دارم  يك روزاز پشــت بى سيم يك مسافر از 
فرودگاه براى من اعلام شد. به او چاى و قند و 
شكلات تعارف كردم و كلى تشكر كرد و گفت 
خســتگى ام در رفت و يك تراول به من داد. 
همان روز خدا را شــكر كردم چون هميشــه 
هنگام تمام شــدن شــكلات و چاى خداوند 
خودش روزى مسافران را مى رساند و موجب 

مى شود من با آرامش اين كار را ادامه دهم.

 شكلات مخصوص كودكان 
او در ادامــه برايم تعريف مى كند: روز خانمى 
را از خيابان صدف ســوار كردم و حال خوبى 
نداشــت و بعد تعارف كردن چاى و شكلات 
كلى تشكر كرد كه فشارش افتاده بود و ضعف 
داشــت. اكثر مســافرانى كه بچه همراهشان 
هست شــكلات هاى نرم تر براى آن ها خريدم 
كه مخصوص مســافران كودك است و بسيار 

خوشحال مى شوند.
از او درباره نگرانى مسافران از اين پذيرايى هم 
كه مى پرسم، با لبخند بيان مى كند: طى اين 
30 ســال فقط يك بار مرد جوانى در خيابان 
احمدآباد ســوار شــد و پــس از تعارف چاى 
و شــكلات با نگرانى پرســيد براى چى؟ و از 
خوردن آن امتناع كرد و بعد از آنكه دليل كارم 
را توضيح دادم چاى و شــكلات را قبول كرد. 

چند روز بعد كه براى ســوار كردن مسافر به 
همان آدرس اعزام شدم اتفاقاً همان مرد جوان 
بود و اين بار با لبخند داخل ماشين نشست و 
گفت، سلام عمو شكلاتى و چاى و شكلات را 

خورد و با تشكر پياده شد.

 تاكسى ها مورد اعتماد مردم
ايــن راننده مهربان تصريــح مى كند: معمولاً 
تاكسى ها مورد اطمينان و اعتماد مردم هستند. 
بخصوص تاكســى هاى بى سيمى كه قدمت 
زيادى دارند و بارها مســافران من با مديريت  
اين تاكســى ها  ســازمان تاكسيرانى تماس 
گرفتند و تشــكر كردند و مديريت هم از اين 

قضيه قدردان بوده است.

 يك پايان شيرين 
پايان مصاحبه مى پرســم، آبجوش اين همه 
مســافر را چگونه تهيه مى كنيد؟ و مى گويد: 
فلاســك من 30 تا ليوان آبجوش مى دهد و 
معمولاً آبجوش را از منزل و اگر تمام شــود با 

2000 تومان آن را تهيه مى كنم.
حالا باهم به تاكســى او ســرى مى زنيم و او 
مهربانانه من و عكاسمان را به چاى و شكلات 

دعوت مى كند.

در حوالى امروز2

  اعزام حافظان كل قرآن 
خراسان رضوى به كربلاى معلى

قدس:مديــر كل اوقــاف و امــور خيريه خراســان رضوى، 
گفت:حافظان كل قرآن كريم استان كه در آزمون اسفند ماه 
طرح ملى تربيت حافظان قرآن كريم حائز نمره قبولى شوند 
بدون قرعه كشى به سفر زيارتى عتبات عاليات اعزام مى شوند.
حجت الاسلام محمد احمد زاده، با اشاره به اينكه براى تمام 
حافظان 15 جزء و 5 جزء قرآن كه نمره قبولى را كسب كنند، 
نيز ســفر زيارتى قم و مشهد با امكانات اسكان در نظر گرفته 
شده، افزود: با توجه به منابعى كه در اختيار داشتيم با تامين 
اعتبار در سال جارى با هدف ايجاد انگيزش و ارائه بسته هاى 
تشويقى سعى كرديم تا قرآن آموزان و مربيان قرآنى با انگيزه 

بيشترى در راه قرآن قدم بردارند.
وى با بيان اينكه قبلا بســته هاى تشويقى ويژه قرآن آموزان 
اوقــاف و امور خيريه بــود، اظهار كرد: در حــال حاضر اين 
بسته هاى حمايتى را براى تمام قرآن آموزان موسسات قرآنى 
و جلسات قرآنى بقاع متبركه در سطح استان گسترش داديم.

يك مسئول در جمع نمايندگان
 شوراهاى دانش آموزى:

  كشور را بايد با سرعت
 به سمت توسعه پايدار حركت دهيم

پورحسين:مدير كل آمــوزش و پرورش خراسان رضوى در 
جمع نمايندگان شوراهاى دانش آموزى استان گفت:شوراها 
تجلى گاه اراده و خواست مردم است و شوراهاى دانش آموزى 
نيز برگرفته از خواست و اراده دانش آموزان تشكيل مى شود و 
اين اعتماد به نفس و در معرض آراى ديگران قرار گرفتن نشان 

از توانمندى شما دانش آموزان منتخب مى باشد.
قاســمعلى خدابنده گفت: عضويت در شوراها فرصتى براى 
پرورش فكر، شكوفايى استعدادها و عملياتى كردن ايده هاى 
دانش آموزان است و در اين بين نقش پذيرى، جامعه پذيرى و 
قانونمدارى افراد توسعه مى يابد و اين فرصت مناسب براى شما 
افراد منتخب فراهم شــده است ضمن اينكه علاوه بر شوراى 
دانش آموزى تشكل هاى ديگرى همچون بسيج دانش آموزى، 
اتحاديه انجمن هاى اسلامى، انجمن هاى علمى و انجمن هاى 
ورزشى نيز در مدارس مشغول فعاليت هستند و در اين زمينه 
گام برمى دارند.وى افزود: امروز نياز داريم كشور را با سرعت به 
سمت توسعه پايدار حركت دهيم و اين كار فقط با مشاركت 
همگانى حاصل مى شــود؛ آموزش يكى از شاخص هاى مهم 
توسعه پايدار است و براى رسيدن به توسعه پايدار نياز داريم 
در همه ابعاد رشد كنيم و بنيادى ترين عامل در رسيدن به اين 

توسعه قطعاً آموزش و پرورش است.

درخواست جنبش عدالتخواه دانشجويى
 از 2 مقام مسئول

   وزير كشور و سخنگوى قوه قضائيه 
پاسخگوى سهامداران پديده باشند

قدس:جنبش عدالتخواه دانشجويى از وزير كشور و سخنگوى 
قوه قضائيه درخواست كرد تا با حضور در جمع دانشجويان در 
مورد وضعيت شركت پديده به مسائل مطرح شده پاسخ دهند.
اين جنبش در نامه هايى جداگانه خطاب به عبدالرضا رحمانى 
فضلى، وزير كشور و محســنى اژه اى سخنگوى قوه قضائيه 
ضمن بر شمردن شرايط فعلى شركت پديده و مطالباتى كه 
مردم و سهامداران از اين شركت دارند از اين دو مسئول دعوت 
نموده است در جلساتى با حضور دانشجويان و مطالبه گران 

اين جريان به موارد مطرح شده پاسخ دهند.

 رئيس بسيج جامعه پزشكى خراسان رضوى خبر داد
  خدمت رسانى 15 تيم پزشكى 

به حاشيه شهر مشهد

قدس:رئيس بسيج جامعه پزشكى خراسان رضوى گفت: همزمان 
با فرا رسيدن دهه فجر 15 تيم پزشكى به مناطق كم برخوردار 
و حاشــيه شهر مشهد اعزام مى شوند. هادى جلالى اظهار كرد: 
تيم هاى پزشكى بسيج جامعه پزشكى در قالب پزشك، پرستار، 
ماما و بهيار به منظور ارائه خدمات رايگان بهداشتى، درمانى و ارائه 
دارو به طور متمركز به مناطق كم برخوردار اعزام مى شوند. رئيس 
بسيج جامعه پزشــكى خراسان رضوى ادامه داد: عمده فعاليت 
اين نهاد، حفظ و ســازمان دهى نيروها براى شرايط بحرانى و 
حــوادث و ارائه خدمت در قالب اعزام تيم هاى اضطرارى، ايجاد 
بيمارســتان هاى صحرايى و اعزام تيم هاى تخصصى است. وى 
تصريح كرد: در حاشــيه شهر مشــهد براساس نياز مخاطبين 
خدمات متنوع ارائه مى شود و علاوه بر ارائه خدمات بهداشتى و 
درمانى به ساكنان مناطق هدف، خدمات مشاوره اى و آموزشى 
در راســتاى پيشگيرى از بيمارى ها نيز ارائه خواهد شد. جلالى 
تاكيد كرد: بســيج جامعه پزشكى از سال 79به صورت رسمى 
فعاليت مى كند و در حال حاضر حدود 12 هزار نفر شامل پزشك، 
پيراپزشكى، استاد، پرستار، عضو اين سازمان هستند و در اجراى 

برنامه هاى فرهنگى و جهادى مشاركت دارند. 

  قطار سى و هفتمين جشنواره فيلم 
فجر در راه خراسان شمالى

بجنورد- خبرنگار قدس: مديركل فرهنگ و ارشاد اسلامى 
خراسان شمالى گفت: امسال هم براى چهارمين سال متوالى 
خراسان شــمالى فيلم هاى جشــنواره فيلم فجر را ميزبانى 
مى كند. حســين فرخنــده، با بيان اينكه اين اســتان براى 
چهارمين بار اســت كه اكران فيلم هاى سينمايى جشنواره 
بيــن المللى فيلم فجر را ميزبانى خواهد كرد، افزود: تعدادى 
از فيلم هاى اين جشــنواره از 12 تا 22 بهمن ماه همزمان با 
سراسر كشور در خراسان شمالى اكران خواهد شد.وى افزود: 
ويژگى متمايز اين دوره از اكران فيلم ها در دو سينما عميق 
و گلشــن اســت. وى اظهار كرد: 11 تا 14 فيلم از فيلم هاى 
سى و هفتمين دوره جشنواره فيلم فجر در دو سينماى گلشن 

و عميق بجنورد براى عموم علاقه مندان اكران مى شود.
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  دانش آموز زبرخانى عضو تيم ملى 
دوچرخه سوارى شد

خبرنگارقــدس:  دررود- 
دانــش آمــوز ســيدعليرضا 
دبيرســتان  از  قدمگاهــى 
كه  زبرخان  منطقــه  توحيد 
بــه اردوي تداركاتــي تيــم 
ملــي اســتعداد هــاي برتر 
كشــوري اعزام شده بود عضو 
تيم ملى دوچرخه سوارى شد.

 رئيس اداره آموزش وپرورش زبرخان با بيان اين خبر گفت: 
ايــن دانش آموز زبرخانى كه از اين بخش به اردوى تداركاتى 
تيم ملى اســتعدادهاى برتر كشــورى به همراه دانش آموز 
ديگرى بنام حسين سعادتى اعزام شده بود موفق شد با كسب 

مقام اول در رشته دوچرخه سوارى به تيم ملى راه يابد.
سيد مجتبى تاراش افزود: دانش آموز سيد عليرضا قدمگاهى با 
تلاش هاى زرگرانى مربى ورزش دبيرستان توحيد شهرقدمگاه 
در مدت چهارماه وبا حداقل امكانات به اين موفقيت دســت 
يافت.در تاريخ27 دى ماه امســال از خراسان رضوى 6 نفر به 
اردوي 33 نفره تداركاتي تيم ملي اســتعداد هاي برتر كشور 
اعزام شده بودند كه دربين اين 6 نفر، دودانش آموز زبرخانى 

موفق به حضور دراين اردو شده بودند.

ورزش  ��اسان

قدس  نهال نوپاى انقلاب اسلامى ايران كه بهمن 1357 به شكوفه نشست پس از 40 
ســال حيات پرفراز و نشيب هم اينك به درختى تناور و پرثمر تبديل شده و در مسير 
بالندگى خود دســتاوردهاى بى شمارى براى ملت انقلابى ايران داشته كه يكى از آن ها 
عرصه بهداشت و درمان بويژه در بخش اهدا و پيوند عضو به بيماران نيازمند است.رشد 
پيوند اعضا در ايران ظرف 40 سال اخير به گونه اى بوده است كه هم اينك دانشگاه هاى 

علوم پزشكى تهران، مشهد و شيراز بالاترين شاخص اهداى عضو را در كشور دارند.
نخستين پيوند عضو به معناى جايگزينى يك عضو با عضو مشابه، سال 1314 با انجام 
پيوند قرنيه در تهران و نخستين پيوند كليه سال 1347 در شيراز صورت گرفت. همچنين 
تا سال 1357 نزديك به 80 مورد پيوند كليه در ايران انجام شد.اما واقعيت اين است كه 
همه اين اقدامات منوط به مهارت پزشكانى متعهد، اما منفرد بود بدون آنكه برنامه سازمان 
 يافته و منظمى جهت انجام عمل پيوند اعضا و تربيت تيم هاى جديد در ايران صورت گيرد. 
در اين مدت فقط در بخش بيماران نيازمند پيوند كليه 400 ايرانى با صرف هزينه هاى 
سنگين، تحمل شرايط غربت و انتظار طولانى در خارج از ايران پيوند كليه شدند.پس از 
پيروزى انقلاب اسلامى با وجود آغاز هجمه هاى سنگين استكبار جهانى به ملت انقلابى 
در ايران و تحميل جنگ به كشورمان طى سال هاى 1361 تا 1363 تعداد 50 عمل پيوند 
كليه در ايران صورت گرفت كه در اين ميان نقش پزشكان متعهد كشورمان از جمله دكتر 
ايرج فاضل و دكتر ناصر سيم فروش غيرقابل انكار است. بر همين اساس براى نخستين بار 
برنامه اساسى پيوند كليه در ايران طراحى شد كه اصول آن از جمله لزوم انجام عمل پيوند 
در بيمارستان هاى دانشگاهى، آموزش گسترده تيم هاى پيوند و استفاده از دهنده فاميل، 

براى نخستين بار سال 1363 در بيمارستان  هاشمى  نژاد اجرايى شد.
با توجه به افزايش افراد نيازمند پيوند و لزوم پيوند هايى غير از كليه همچون «قلب، ريه 
و كبد»  فتواى جواز پيوند عضو از فرد دچار مرگ مغزى هم ارديبهشت 1368 از سوى 
امام خمينى(ره) بنيان گذار كبير انقلاب اســلامى صادر شــد. در ادامه اين روند بود كه 
نخستين پيوند مغز استخوان سال 1370، نخستين پيوند موفق روده باريك سال 1371، 
نخستين پيوند قلب و نيز پيوند كبد سال 1372، نخستين پيوند ريه سال 1379 و پيوند 
پانكراس ســال 1385 در كشور انجام شدند. در همين چارچوب تاكنون تنها در مشهد 
نزديك به 1800 مورد عمل جراحى پيوند عضو شامل كليه، كبد، قلب، پانكراس و ريه 
انجام شده و از اين طريق جان 3150 بيمار نيازمند نجات يافته است.  واحد پيوند اعضا 
از بيماران مرگ مغزى دانشگاه علوم پزشكى مشهد كه شمال شرق كشور را زير پوشش 
دارد يكى از مراكز پيشگام اين حوزه در سطح ايران به شمار مى رود. همچنين نخستين 
«بيمارستان تخصصى پيوند اعضا از بيماران مرگ مغزى» در شمال شرق كشور با عنوان 

«منتصريه» در مشهد راه اندازى شد.

  همه شاخه هاى پيوند عضو در مشهد ميسر است 
رئيس بيمارستان تخصصى پيوند اعضا منتصريه مشهد نيز در همين زمينه مى گويد: اين 
بيمارستان به عنوان نخستين مركز تخصصى پيوند اعضا از بيماران مرگ مغزى شمال 
شرق كشور سال 1392 راه اندازى شد.دكتر على اصغر يارمحمدى مى افزايد: هم اينك 
تمامى پيوندهاى عضو از بيماران مرگ مغزى در مشهد قابل انجام است؛بنابراين اين افراد 
از مشــهد و شهرستان هاى مختلف خراسان رضوى و استان هاى همجوار به بيمارستان 
منتصريه منتقل مى شوند.وى ادامه مى دهد: بر اين اساس هم اكنون پيوند كليه، كبد، ريه، 
قلب، پانكراس، قرنيه و پوست از بيماران مرگ مغزى در واحد پيوند اعضاى دانشگاه علوم 
پزشكى مشهد صورت مى گيرد.مسئول واحد فراهم آورى اعضاى پيوندى دانشگاه علوم 
پزشكى مشهد نيز اظهار مى كند: واحد پيوند عضو از بيماران مرگ مغزى اين دانشگاه كه 
شمال شرق كشور را زير پوشش دارد از سال 1380 فعاليت خود را آغاز كرده و هم اينك 

يكى از مراكز موفق به لحاظ شاخص اهداى عضو در سطح كشور است.

دكتر ابراهيم خالقى ادامه مى دهد: با تلاش هاى انجام شده تاكنون 844 بيمار مرگ مغزى در 
واحد پيوند اعضاى اين دانشگاه تحت عمل جراحى پيوند عضو قرار گرفته اند و جان 3150 
بيمار بدين طريق نجات يافته است. تاكنون 1400 پيوند كليه، 265 پيوند كبد، 60 پيوند 
قلب،6 پيوند كليه و پانكراس همزمان، سه پيوند ريه، 6 پيوند كبد و كليه همزمان و يك پيوند 
پانكراس در واحد پيوند اعضاى دانشگاه علوم پزشكى مشهد صورت گرفته است.وى مى افزايد: 
از ابتداى امســال تاكنون اعضاى 110 بيمار مرگ مغزى در مشهد مورد جراحى پيوند قرار 
گرفت كه نجات بخش 440 بيمار نيازمند بوده است. اين ميزان بيشترين تعداد اهداى عضو 
طى دو دهه گذشته تاكنون است.وى همچنين از رشد قابل توجه رضايت خانواده هاى بيماران 
مــرگ مغزى ظرف دو دهه اخير در ايران خبر و ادامــه مى دهد: 45 هزار نفر هم اينك در 

خراسان رضوى داوطلب اهداى عضو شده و كارت اهداى عضو را دريافت كرده اند. 

   مشهد سومين قطب پيوند كبد و قلب در ايران 
مسئول تيم پيوند كبد دانشگاه علوم پزشكى مشهد نيز مى گويد: مشهد هم اينك سومين 
قطب پيوند كبد در ســطح ايران به شــمار مى رود كه شرق و شمال شرق كشور را زير 
پوشش دارد. دكتر محسن على اكبريان مى افزايد: پيوند كبد كه يكى از سخت ترين نوع 
پيوندهاى جراحى به شمار مى رود از سال 1392 در بيمارستان تخصصى پيوند اعضاى 
منتصريه مشهد آغاز شده و تاكنون 265 پيوند كبد اهدايى از اعضاى بيماران مرگ مغزى 
در دانشگاه علوم پزشكى مشهد صورت گرفته است.وى به گسترش پيوند كبد در دانشگاه 
علوم پزشــكى مشهد اشاره و بيان مى كند: سال 1392 فقط 9 مورد پيوند كبد در اين 
دانشگاه انجام شد. هم اينك بخشى از كبدهاى اهدايى در مشهد نيز براى پيوند به شيراز 
ارسال مى شوند، اما به تدريج با كسب تجارب و توانمندى هاى لازم تمامى پيوندهاى كبد 

از بيماران مرگ مغزى در مشهد انجام خواهند شد.
اين پزشك متخصص پيوند كبد ادامه داد: هم اكنون موفقيت پيوند كبد در دانشگاه علوم 
پزشكى مشهد 92 درصد موارد را شامل مى شود كه تقريباً متناسب با كشورهاى پيشرفته 
جهان است.رئيس تيم پيوند قلب و ريه دانشگاه علوم پزشكى مشهد نيز مى گويد: سومين 
مركز پيوند قلب كشور در مشهد فعال است.دكتر رضا باقرى مى افزايد: تاكنون 60 مورد 
عمل پيوند قلب در دانشگاه علوم پزشكى مشهد كه شمال شرق كشور را زير پوشش دارد 

با موفقيت صورت گرفته است.
دكتر باقرى ميزان موفقيت پيوند قلب در دانشگاه علوم پزشكى مشهد را 70 درصد اعلام 

و بيان مى كند: اين ميزان مطابق با استانداردهاى جهانى است.

نگاهى به رشد شاخص هاى اهداى عضو پس از پيروزى انقلاب اسلامى

مشهد پيشگام در اهداى عضو 

  شوراهاى آموزش و پرورش، نيازمند 
مشاركت همگانى

آموزش و پرورش به عنوان دومين نهاد اجتماعى كه انســان 
بعد از خانواده به آن ورود پيدا مى كند، پايه و اساس توسعه و 
پيشرفت هر جامعه اى بوده كه با ياددهي مهارت هاي اساسي 
زندگي به كودكان و نوجوانان، مسيرتوسعه و پيشرفت كشور 
را هموار مي ســازد. در همه نقــاط ميهن عزيزمان، پرچم پر 
افتخار نظام جمهوري اســلامي ايران بر فراز مدارس افراشته 
شده است كه محور وحدت ملي و محلي براي تمرين زندگي 
اجتماعي، كسب دانش، تجربه و همزيستي به شمار مي رود. 
از اين رو سرمايه گذاري در حوزه آموزش و پرورش توانمندي 
جامعه را براي حل مشكلات و مديريت مؤثر سياست داخلي 
افزايش مي دهد و دستيابي ملت به خواسته ها و آرمان هايش 
را تسهيل مي نمايد. حل مشــكلات آموزش و پرورش بدون 
مشاركت مردم ممكن نيست به دليل اينكه دولت به تنهايى 
قدرت اداره آموزش و پرورش را ندارد و مشاركت فكرى و عملى 
مردم امرى اجتناب ناپذير اســت و يكي از مهم ترين ســاز و 
كارهاي ارتقاي كيفيت مدارس، مشــاركت مردم و سازمان ها 
در تأمين نيازهاي آن ها و همكاري در طراحي واجراي برنامه 
هاي آموزشي و پرورشي است و براى تحقق اين هدف نياز به 
ساز وكارى مناسب بود تا زمينه جلب و تقويت مشاركت هاى 
مردمى در برنامه ريزى ها و تصميم گيرى هاى آموزش و پرورش 
را فراهم آورد. در اين راســتا شــوراهاي آموزش و پرورش در 
استان ها، شهرستان ها و مناطق كشور با مديريت استانداران و 
فرمانداران و همفكري نخبگان اجرايي و علمي، اوليا و معتمدين 
و نيز بهره گيري از امكانات و ظرفيت هاي محلي و منطقه اي 
تشكيل شد كه تاكنون اقدامات شايان توجهي در حل و فصل 
مشكلات و تقويت بنيه علمي و تربيتي دانش آموزان در نقاط 
مختلف كشور داشته اند.قانون شوراهاى آموزش و پرورش در 
تاريخ بيست وششــم دى ماه سال 1372 به تصويب مجلس 
چهارم شوراى اسلامى رسيد كه با توجه به محتواى آن مى توان 
گفت در بيش از يكصد تجربه قانون گذارى در كشورمان، قانونى 
با اين جامعيت و با نگاه تمركز زدايى به تصويب نرسيده است. 
مطابق ماده يك قانون تشكيل شــوراهاى آموزش و پرورش، 
اهداف اين قانون عبارتند از: تحقق مشــاركت مردم، نظارت 
آن هــا در امر آموزش و پرورش، بهــره گيرى از كليه منابع و 
امكانات براى تأسيس، توســعه و تجهيز فضاهاى آموزشى و 
پرورشــى و ايجاد تســهيل در فعاليت هاى اجرايى آموزش و 
پرورش مى باشد. همه افراد و نهادها و سازمان هاى جامعه بايد 
نسبت به مسائل آموزش و پرورش احساس تعهد كرده و بدانيم 
كه چه بخواهيم وچه نخواهيم سرنوشت همه ما و فرزندان ما 
در آموزش و پرورش ترســيم مى شود و توسعه كشورمان به 
عملكرد آموزش و پرورش بســتگى دارد؛ بنابراين همه در اين 
فرايند سهيم و نسبت به آن مسئول هستند. انتظار مى رود نگاه 
به آموزش و پرورش به عنوان تأثيرگذارترين نهاد تربيتى، نگاهى 
فراگير و مسئولانه باشد. نهادها و سازمان هاى مرتبط با آموزش 
و پرورش مى توانند نقش مهمى در حل مشــكلات اين حوزه 
داشته باشند. در پايان بايد يادآورى شود كه هر چند گام هاى 
مثبتى در اين زمينه برداشته شده، اما وسعت مسائل، پيچيدگى 
ساختارى، حساسيت و اهميت رسالت، كمبودهاى شديد منابع 
و امكانات عواملى است كه مشاركت همه جانبه جامعه را براى 
ارائه خدمات بهينه مى طلبد.آموزش و پرورش اميدوار است با 
تغيير نگرشى مثبت واساسى، همكارى و مشاركت در امرتعليم 
وتعلم به نيازى اجتماعى و همگانى تبديل شود وآحاد جامعه، 

سازمان ها و نهادها اين مهم را جزيى از وظايف خود بدانند.
صفيه ركنى - دبير شوراى آموزش وپرورش مشهد مقدس

مخاطبان گرامى!
در  را  خــود  نظــرات  لطفــاً 
خصوص اين مطلب  به شماره 

300072305 پيامك كنيد.

س
قد

 -
ى 

شم
ها

د 
مي

د ح
سي

س: 
عك

 



خبر

اســتاندارى  اقتصادى  مديــركل  قدس: 
خراســان رضــوى گفــت: 3034 طــرح 
اقتصادى نيمه تمام در اين استان شناسايى 

شده است.
على رســوليان اظهار كرد:پروژه هاى نيمه 
تمام حوزه ســرمايه گــذارى و اقتصادى 
شهرســتان ها در بخش هاى گردشــگرى، 
صنعت، معدن و كشاورزى شناسايى شده 
است ودر مجموع 34 هزار و 600 ميليارد 
تومان پروژه نيمه تمام در بخش اقتصادى 

در استان وجود دارد كه شامل 
3034 طرح مى شود.

وى افزود: در اين راستا پروژه هاى 
عمرانى نيمه تمام نيز شناسايى 
شده و اين موارد به فرمانداران و 
نمايندگان هر منطقه در مجلس 
شوراى اسلامى ارائه شده است. 

مديــر كل هماهنگــى امــور اقتصــادى 
ادامــه  رضــوى  خراســان  اســتاندارى 
داد:مقدمات اجراى دســتور استاندار مبنى 

توســعه  مثلث  اجراى طرح  بر 
اقتصادى در اســتان نيز انجام 
شده و پيگيرى ها براى شناسايى 
انجام  سرمايه گذاران در دست 

است. 
وى افزود :به دستور استاندار 12 
منطقه اقتصادى در سطح استان 
بر مبناى حوزه هاى انتخابيه شناســايى و 
تعيين شده اســت و براى هر منطقه يك 
نفر از كارشناسان استاندارى مشخص شده 

كه مباحث مربوط به اجراى طرح را در هر 
منطقه پيگيرى مى كند. 

رســوليان تصريح كرد:طــى روزهاى اخير 
شناسايى سرمايه گذاران مهم هر شهرستان 
ومنطقه آغاز شده تا بتوان از ظرفيت آن ها 
براى طرح ها اســتفاده شــود و همچنين 
پيگيــرى براى شناســايى و تعيين معين 
اقتصاد مقاومتى براى هر منطقه به تناسب 
توان و ظرفيت هر شهرســتان در دســت 

انجام است.

مديركل اقتصادى استاندارى خبر داد

3000 طرح اقتصادى نيمه تمام در خراسان رضوى
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 تجمع سپرده گذاران يك مؤسسه 
اعتبارى مقابل استاندارى

ايرنا: تعدادى از سپرده گذاران مؤسسه منحله بدرتوس كه پيش 
از اين در قالب مؤسسه كاسپين ساماندهى شده بود روز گذشته 
براى پيگيرى مطالبات و مكاتبه هفته پيش خود به استاندارى 

خراسان رضوى در مشهد تجمع كردند.
در همين چارچوب سه نفر از اين جمع براى پيگيرى نامه اى كه 
23 دى ماه گذشــته به استاندار خراسان رضوى نوشته بودند با 

مسئولان ذيربط در استاندارى ديدار و گفت و گو كردند. 
نسرين رضوى يكى از اين نمايندگان گفت: استاندارى خراسان 
رضوى نامه استمداد هفته پيش سپرده گذاران مؤسسه منحله 

بدرتوس را به بانك مركزى ارسال كرده است.
عليرضا نديمى ديگر نماينده ســپرده گــذاران هم گفت: پيرو 
گفت وگو با مديركل دفتر امور اقتصادى اســتاندارى خراســان 
رضوى قرار اســت پنجشنبه آينده نشستى در مشهد با حضور 
معاون دادستان و دادســراى عمومى و انقلاب مشهد، مسئول 
پرونده و مديرعامل كاســپين كه پيشــتر مديرعامل بدرتوس 
بوده برگزار شود؛بنابراين به طور كتبى براى حضور نمايندگان 

سپرده گذاران در آن نشست درخواست داده ايم. 
سپرده گذاران مؤسسه منحله بدرتوس يكشنبه هفته پيش در 
نامه اى وضعيت فعلى مؤسســه را براى استاندار جديد خراسان 
رضوى تشريح نموده و خواستار اقدام براى دريافت سپرده هاى 

خود شده بودند.
اسفند پارسال معاون سياسى، امنيتى دادستان عمومى و انقلاب 
مركز خراسان رضوى اعلام كرده بود با شناسايى منابع و انتقال 
آن ها، مطالبات ســپرده گذاران مؤسسه كاسپين تا مبلغ يك 

ميليارد ريال به طور كامل پرداخت شده است.
وى در خصوص سپرده هاى بيشتر از يك ميليارد ريال نيز گفته 
بود كه مبلغ يك ميليارد ريال از سپرده هاى بالاتر از يك ميليارد 

ريال نيز پرداخت شده است. 
مؤسسه اعتبارى كاسپين سال 1394 در چارچوب سياست هاى 
بانك مركزى به منظور ساماندهى و تبديل تعاونى هاى اعتبارى از 
تجميع تعاونى هاى اعتبار فرشتگان، اميد جلين گرگان، كشاورزان 
مازندران، حســنات اصفهان، دامداران و كشــاورزان كرمانشاه، 

الزهراى مشهد، بدر توس و پيوند شكل گرفت.

  خروج پنج نمايندگى 
پوشاك برند خارجى از خراسان رضوى

ايرنا: معاون بازرسى و نظارت سازمان صنعت، معدن و تجارت 
خراسان رضوى گفت: ممنوعيت واردات پوشاك طى چند ماه 
اخير موجب شد پنج نمايندگى برندهاى خارجى مجاز در اين 
استان به دليل عدم صرفه اقتصادى كسب و كار خود را تعطيل 

كنند.
على باخرد افزود: از پارسال 60 نمايندگى برند خارجى در حوزه 
پوشاك در بازار اين استان ســاماندهى شده و مجوز فروش به 
صاحبان 18 نمايندگى داده شــد، امــا از اين تعداد اكنون 13 

نمايندگى مشغول فعاليت است.
وى بيان كرد: دولت واردات متعلقات مربوط به توليد پوشــاك 
را آزاد كرده، اما واردات پوشــاك ممنوع اســت؛بنابراين با اين 
ممنوعيت فعاليت نمايندگى هاى برندهاى خارجى پوشاك در 

استان چندان صرفه اقتصادى پيدا نمى كند.
وى اظهار داشت: يكى از شروط دادن جواز فعاليت به برندهاى 
خارجى پوشاك در استان اين بود كه آن ها بايد در دو  سال اول 
فعاليت خود طى انعقاد قرارداد با توليدكنندگان پوشاك داخلى، 
20 درصد از فروش سالانه خود را به عرضه توليدات داخلى با نام 
برند تحت اختيار خود اختصاص دهند.معاون بازرسى و نظارت 
سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوى گفت: هم اكنون 
سه نمايندگى برند خارجى پوشاك در استان طبق قراردادهاى 
منعقده با توليدكنندگان داخلى، 20 درصد از فروش خود را به 

عرضه توليدات داخلى اختصاص داده اند.

 قطار شهرى مشهد، دچار نقص فنى شد
قدس: مدير روابط عمومى شــركت بهره بردارى قطار شهرى 
مشهد گفت: ســاعت 14:45 روز گذشته قطار شهرى در حال 
حركت از ايستگاه غدير به سمت ايستگاه وكيل آباد در سكوى 

شمالى ايستگاه بسيج دچار نقص فنى شد. 
زارع افزود: نقص فنى ايجاد شده در ترمز هاى قطار سبب ايجاد 
دود در فضاى ايستگاه بسيج شد. وى ياد آور شد: پس از بررسى 
سريع حادثه قطار به سمت ايستگاه قائم حركت كرد و تمامى 
مسافران ساعت 14:54 در اين ايستگاه تخليه شدند. وى گفت: 
قطار مذكور از خط خارج شد و قطار فوق العاده در ساعت 14:55 

به مسافران تخليه شده در ايستگاه قائم خدمات رسانى كرد.

اعتبارى مقابل استاندارى

شوراى شهر تصويب كرد
  تأسيس خانه ادبيات در مشهد 

قدس: اعضاى شوراى اسلامى شهر مشهد با تأسيس خانه 
ادبيات در اين شهر موافقت كردند.

روز گذشته در چهل و هشتمين جلسه علنى پنجمين دوره 
شوراى شهر مشــهد كه در تالار شهر برگزار شد، مصوبه اى 
در خصوص تأسيس خانه ادبيات مشهد با اولويت خانه سيد 
محمود فرخ (شــاعر نامدار خراســانى) با 13 رأى موافق به 
تصويب رسيد. بر اساس اين مصوبه شهردارى مشهد مكلف 
شد به استناد بند 6 ماده 55 قانون شهردارى حداكثر تا پايان 
سال جارى نسبت به تأســيس خانه ادبيات شهر مشهد با 

رعايت تبصره زير اقدام نمايد.
براساس اين تبصره شهردارى مشهد مى تواند به منظور اجراى 
اين مصوبه از محل سرجمع بودجه تملك دارايى سرمايه اى 
سال 1397 نســبت به خريد بخش مســكونى خانه سيد 
محمود فرخ (شــاعر نامدار خراسانى) واقع در خيابان شهيد 
چمران (جهانبانى) به قيمت كارشناســى اقدام و در صورت 
توافق پيشنهاد جايگزين خود را به شوراى اسلامى شعر ارائه 

نمايد.

 وعده وزير فرهنگ بر ايجاد انجمن ادبيات ايران 
در خانه فرخ

رئيس كميســيون فرهنگى و اجتماعى شوراى شهر مشهد 
درخصوص اين مصوبه گفت: خانه فرخ ميراث معنوى، هويتى 
و شناخته شده در سراسر ايران است. در دهه چهل و پنجاه 
انجمــن ادبيات فرخ در همين محل به عنوان يك برند و نام 
شناخته شده براى اهالى ادبيات بوده و در اين انجمن شاعران 

بزرگى داشتيم.
احســان اصولى ادامه داد: تأسيس خانه ادبيات مطالبه ما از 
شهردارى است تا با اين اقدام هويت حوزه ادبيات و شعر در 
مشهد احيا شود. وى تصريح كرد: تأسيس خانه ادبيات مشهد 
در خانه فرخ مطالبه آقاى صالحى وزير فرهنگ و ارشاد هم 
هست. ايشان قول دادند اگر ما اين كار را انجام دهيم انجمن 

ادبيات ايران را در مشهد و در منزل فرخ مستقر كند.
وى يادآور شــد: طبق گفت وگويى كه با بازماندگان مرحوم 
فرخ داشتيم به هيچ عنوان ادعايى بيشتر از قيمت كارشناسى 
ندارند و آمادگى دارند كه ميراث خــود را به اين نام واگذار 

كنند.

 ايجاد رديف مشخص براى حريم شهر مشهد 
 ديگر دســتور كار جلسه روز گذشته شــورا نيز به بررسى 
موضوع ايجاد رديف مشخص براى محدوده و محلات هدف و 
حريم شهر مشهد در بودجه سنواتى شهردارى مشهد مقدس 

اختصاص يافت.
رئيس كميســيون عمران و شهرسازى شوراى شهر در اين 
باره گفت: در جلسه ســتاد عالى بازآفرينى كشور، در سال 
96، اعضاى اين ســتاد موظف شــده اند كــه 30 درصد از 
اعتبارات خود را در استان ها به بازآفرينى اختصاص دهند. بر 
همين اساس بايد سهم شهردارى و ساير دستگاه ها در مورد 
بازآفرينى مشخص شــود. تا به امروز برش مشخصى وجود 

نداشت؛ بنابراين امكان گزارش گيرى نيز نبود.
محمدهادى مهدى نيــا افزود: همچنين طبــق قانون بايد 
درآمدهاى حريم را فقط در حريم و روستاهاى آن هزينه كرد؛ 
بنابراين بايد درآمد شهردارى از اين بخش و ميزان هزينه هاى 
شهردارى در اين محدوده ها مشخص شود. اين لايحه نيز با 

رأى موافق اعضا، تصويب شد.
 آخرين دستور كار اين جلسه موضوع به كارگيرى روش هاى 
نويــن در بازيافت و تفكيك از مبدأ پســماندهاى شــهرى 
اختصاص داشــت كه با رأى مثبت اعضــاى حاضر در اين 

جلسه، تصويب شد.

مديرعامل شركت عمران شهر جديد 
گلبهارخواستار شد

 تعيين تكليف ده هزار و 275 واحد 
مسكن مهر توسط تعاونى ها

قدس: مديرعامل شــركت عمران شهر جديد گلبهار گفت: 
اين شركت، در راستاى واگذارى و تكميل واحدهاى مسكن 
مهر به متقاضيان برنامه مدون و ويژه اى را در دست اجرا دارد.
هومن گريوانى در جريان بازديد از پروژه هاى عمرانى در حال 
احداث سطح شهر گلبهار در جمع پيمانكاران و انبوه سازان 
درتشريح اقدامات انجام شده اين شركت در بخش واحدهاى 
مسكن مهر شهر جديد گلبهار افزود: 39 هزار و 833 واحد 
مسكن مهر در گلبهار وجود دارد كه از اين تعداد 29 هزار و 

558 واحد به بهره بردارى رسيده است.
وى بــا بيان اينكه ده هزار و 275 واحد از مســكن هاى مهر 
باقى مانده بايد توسط تعاونى ها تكميل و هرچه سريع تر به 
متقاضيان واگذار شود، خاطرنشان كرد: طى ماه هاى گذشته 
جلسات متعددى براى حل مشكل متقاضيان مسكن مهركه 
به واســطه كم كارى و تعلل برخى تعاونى ها به وجود آمده 
است، برگزار شد كه اميدواريم روند اجراى كار و رفع موانع با 

شتاب بيشترى ادامه يابد.
مديرعامل شركت عمران شهر جديد گلبهار با اشاره به اينكه 
براساس آمار ثبت شده در سامانه در حال حاضر حدود 1195 
واحد فاقد متقاضى مى باشــد، اظهار داشت: طى تفاهمنامه 
اداره كل راه و شهرســازى با كميته امداد امام خمينى(ره) و 
اداره كل بهزيستى خراسان رضوى اين واحدها تعيين تكليف 

شدند.
گريوانى با اشــاره به اينكه 2100 واحد مسكن مهر در شهر 
جديد گلبهار پيشــرفتى بالاى 80 درصد دارند، گفت: طى 
بازديدهاى انجام شده مشكلات مربوط به اين پروژه ها مورد 
بررسى قرارگرفت و بزودى برطرف خواهد شد كه اميدواريم 
تعدادى از اين پروژه ها در چهلمين سالگرد پيروزى انقلاب 

اسلامى به متقاضيان واگذار شود.
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 فعاليت اليت را متوقف كنيد
افزايــش قيمــت اليت را بشــدت محكوم 
مى كنيــم؛ آخر چرا اينجور به مردم ســتم 
مى كنند آيا كســى نيســت كه جلوى اين 
موضوع را بگيرد و شرش را از سر اين مردم 
بيچاره كم كند؛مســئولان محترم به خاطر 

مردم فعاليت اين شركت را متوقف كنيد.
915...7672

 تكليف ما كه بيمه نيستيم چه مى شود؟
تكليف خانــواده هايى كه عضو هيچ يك از 
ارگان ها نيستند وكارگر ساده اند براى سبد 
حمايتى چيست؟ من كه دوتا بچه دارم و نه 
بيمه هستم و نه كاردرستى دارم چكاركنم. 
اونايى كه ســه ميليون حقوق مى گيرند نفر 

اول گرفتن، تكليف ما چيست؟
915...8985

 تشكر بابت گزارش قدس
بــا يك گزارش و پيگيرى از ســوى روزنامه 
قدس كارت هوشمند ملى بنده كه معلوم نبود 
چه زمانى به دستم برسد چهار روزه تحويلم 

داده شد بسيار تشكر وقدردان شما هستم.
915...4598

 پاسخ اتوبوسرانى به يك پيام
در پاسخ به پيام شهروند محترم مندرج  در شماره ۸۸۶۴ مورخ ۶�۱۰�۹۷ در ستون «رخ در 
رخ» با  موضوع: «از شركت واحد و شركت طليعه بهشت تقاضا مى شود يك خط از خيابان عمار 
ياسر و محمدآباد و بلوار شيرودى و ۱۷ شهريور به حرم راه اندازى كند چون مسير دو خط ۶۳ 
و ۷۲ از سمت حرم به پايانه انقلاب منتقل شده و دسترسى منطقه به حرم قطع شده است». به 
استحضار شهروند محترم مى رساند با توجه به تراكم ترافيك هسته مركزى شهر امكان برقرارى 
خط از هر نقطه شهر به حرم مطهر مقدور نمى باشد؛ بنابراين شهروندان محترم مى بايست با 
استفاده از خطوط موجود براى تبادل سفر به حرم مطهر برنامه ريزى لازم مبذول دارند؛ لازم به 
توضيح است در حال حاضر شهروندان محترم در مسيرهاى درخواست شده مى توانند با خط 
۷۰ تا بلوار مصلى و يا خطوط ۶۳ و ۷۲ تا ميدان ۱۵ خرداد سفر نموده و با استفاده از خدمات 

خطوط BRT به حرم مطهر تبادل سفر نمايند.

افزايــش قيمــت اليت را بشــدت محكوم 
مى كنيــم؛ آخر چرا اينجور به مردم ســتم 
مى كنند آيا كســى نيســت كه جلوى اين 
موضوع را بگيرد و شرش را از سر اين مردم 
بيچاره كم كند؛مســئولان محترم به خاطر 

تكليف خانــواده هايى كه عضو هيچ يك از 
ارگان ها نيستند وكارگر ساده اند براى سبد 
حمايتى چيست؟ من كه دوتا بچه دارم و نه 
بيمه هستم و نه كاردرستى دارم چكاركنم. 
اونايى كه ســه ميليون حقوق مى گيرند نفر 

بــا يك گزارش و پيگيرى از ســوى روزنامه 
قدس كارت هوشمند ملى بنده كه معلوم نبود 
چه زمانى به دستم برسد چهار روزه تحويلم 

سوژه از شما / پيگيرى از ما

در راستاى رسالت مطبوعاتى وظيفه خود مى داند در جهت رفع مشكلات مردمى،  سوژه 
هاى ارسالى از سوى خوانندگان  عزيز    در حوزه هاى شهرى، اجتماعى، اقتصادى و ...  را 

پيگيرى و منعكس كند .

لطفاً ابتداي پيام كلمه «سوژه» را قيد نماييد.

شماره پيامك:   300072305

پيگيرى از ما

در راستاى رسالت مطبوعاتى وظيفه خود مى داند در جهت رفع مشكلات مردمى،  سوژه 

منتظر سوژه هاى شما از طريق سامانه پيامكى  هستيم.

 تكتــم بهاردوســت   افزايش 
دوبرابرى كرايه اتوبوس هاى مسير شهر 
جديد گلبهار تا مشهد با اعتراض اهالى ساكن 

دراين شهرجديد مواجه شده است.
 شهروندان گلبهارى كه بيشتر آن ها براى كار 
بايد به مشهد مراجعه كنند، افزايش دوبرابرى 
كرايه را غير قابل قبول دانســته و مى گويند 
اين درحالى است كه شهردارى گلبهار همين 
خدمت را با كرايــه هزارتومانى انجام مى دهد 
ولى ســازمان راهدارى خراسان رضوى مانع 

ادامه خدمات دهى اين اتوبوس ها شده است.

 مخالفت شوراى ترافيك با تردد 
اتوبوس هاى فرسوده

رئيس شــوراى شــهر گلبهار در گفت  وگو با 
قدس آنلاين، در توضيح تغيير ناوگان حمل و 
نقل و گرانى نرخ كرايه اتوبوس  گفت: درگذشته 
به علت ضعف خدمات دهى شركت اتوبوسرانى 
تحت نظارت شهردارى كه در مسيررفت و آمد 
به مشهد - گلبهار يا بالعكس دچار نقص فنى 
مى شدند، نارضايتى هايى درپى داشت كه در 
فضاى مجازى هم عده اى آن را سهواً يا عمداً 
بزرگنمايــى كردند؛ تا جايى كــه اين قضيه 
درشــوراى ترافيك وتأمين شهرستان مطرح 

شد.
 مهدى جانعلى زاده افزود: با شروع كار شوراى 
دوم شهر گلبهار در نيمه دوم سال96، اداره كل 
راهدارى اســتان با دستاويز قراردادن توافقات 
مابين فرماندارى وشــهردارى بــراى احداث 
پاركينگى در گلبهار عنوان كرد كه شركت هاى 
مسافربرى بين شــهرى براى ورود به عرصه 
حمل ونقل مسافران اين شهر آمادگى دارند اما 
اين مسئله با مخالفت شوراى شهر مواجه شد.

وى تأكيد كرد: بــا اين حال 
شــورا و شــهردارى بر ادامه 
ارائه خدمات حمل ونقل برون 
شهرى توسط شهردارى براى 
حمايت از عامه مــردم اصرار 
كردند و مســئله دوبــاره به 
شوراى ترافيك استان كشيده 
شــد كه با توجه به مخالفت 
استاندارى،فرماندارى،اداره كل 
راهدارى و پليس راه (اعضاى 
شوراى ترافيك استان)با تردد 
اتوبوس هاى شهردارى درمسير 
گلبهــار- مشــهد بــه دليل 
ناوگان،مقرر شد  فرســودگى 
كه ناوگان حمل ونقل جاده اى 
تحت نظارت راهدارى (باهزينه 

هرمسافر2800تومان) در كنار تعداد 15دستگاه 

اتوبوس هــاى شــهردارى  از 
كارجابه جايــى مســافران را 
انجام دهند كه البته شورا باز 
هم مخالفتش را مبنى بر ورود 

ناوگان بين شهرى اعلام كرد.
داد:  ادامــه  زاده  جانعلــى 
البته پس از اصــرار فراوان 
شــهردارى، شوراى ترافيك 
شهرستان و اســتان مجوز 
تردد براى 15دستگاه اتوبوس 
تحت نظارت شــهردارى را 
فقط تا پايــان فروردين ماه 
است.  كرده  تمديد  سال98 
با اين وجود در مهرماه سال 
جارى شــهردارى شــركت 
تغيير  را  قــراردادش  طرف 
داد و اتوبوس هاى بهترى به ناوگان شهردارى 

تزريق شــد چرا كه مردم رغبت بيشترى به 
استفاده از اتوبوس هاى تحت نظارت شهردارى 
با همان نرخ 1000تومان داشتند.اين درحالى 
است كه با ورود ناوگان جاده اى(اتوبوس هاى 
2800تومانــى) در دى ماه 96 كه ســاختار 
ادارى،زمانــى و فرهنگى متفاوتى نســبت به 
اتوبوس هاى شهردارى داشتند و همچنين به 
علت بالا بودن نرخ كرايه، مورد استقبال مردم 
قرار نگرفتند، با اين حال مجدد از ابتداى سال 
97اين ناوگان وارد عرصه حمل مســافر شده 
و با نرخ1500تومان مشغول سرويس دهى به 

بخشى از شهروندان شدند.

 تخفيف 1300 تومانى كرايه 
اتوبوس هاى بين شهرى

در همين رابطه و در پاسخ به دلايل افزايش 
ســه برابرى كرايه اتوبوس هاى بين شهرى 
مســير مشــهد - گلبهــار، ابراهيم نصرى 
مديــركل حمــل ونقل جاده اى خراســان 
رضــوى به خبرنــگار قــدس آنلاين گفت: 
نرخ مصوب اتوبوس هاى بين شــهرى براى 
مسير مشــهد - گلبهار همان 2800تومان 
است ولى شــركت هاى حمل و نقل موظف 
شــده اند كه به مسافران اين مسير با همان 
نرخ 1500تومان خدمت رســانى كنند. در 
غيــر اين صورت ما تمايلى براى همكارى با 

اين شركت ها نداريم.

قدس گزارش مى دهد

امضاى دولتى پاى افزايش 3 برابرى كرايه اتوبوس گلبهار

شهروندان گلبهارى  
افزايش دوبرابرى كرايه 
را غير قابل قبول دانسته 

و مى گويند اين درحالى 
است كه شهردارى 

گلبهار همين خدمت را با 
كرايه هزارتومانى انجام 

مى دهد ولى سازمان 
راهدارى خراسان رضوى 
مانع ادامه خدمات دهى 
اين اتوبوس ها شده است

بــرش

مخاطبان گرامى!
در  را  خــود  نظــرات  لطفــاً 
خصوص اين مطلب  به شــماره 

300072305 پيامك كنيد.

روز بازار ��ھد

واحدنوع كالا
متوسط قيمت 
در سطح شهر

(تومان)

12,500

86,000

68,500

67,500

8,500

كيلوگرم

كيلوگرم

كيلوگرم

كيلوگرم

كيلوگرم

گوشت مرغ

گوشت گوسفندى (ران)
گوشت گوسفندى (لاشه) 

گوشت گوساله (سردست) 

تخم مرغ



روی خط حادثه

علی محمدزاده:  اگر اهل مشــهد باشید بی 
شــک به خاطر دارید کــه برخی از طرح های 
شــهری به دلیل طولانی شــدن غیر معمول 
زمان اجرا به بخشی از خاطرات مشترک تمام 
شــهروندان و حتی مسافران سالانه این شهر 

بدل شده اند.
ســاختمان کتابخانه مرکزی مشهد در بلوار 
هفت تیر نمونه عینی این موضوع در سال های 
اخیر است که دیگر رهگذران از این محل سال 
هاســت که به دیدن تخریب و ساخت دوباره 
آن عادت کرده اند و یکــی دیگر از مصداق ها 
که چند ســال پیش ســرانجام تکمیل شد 
طرح پل غیر همســطح میدان بار نوغان بود 
که ستون های بتنی نیمه ساز این طرح حدود 
یک دهه تصویر ذهنی مسافران و ساکنان شهر 

مشهد شده بود. 
خلاصــه اینکه بــا مر اجعه بــه حافظه خود 
می توانید موارد متعددی از این قبیل طرح ها 
را پیــدا کنید که به دلایــل مختلف با تأخیر 
زیاد اجرا شــده اند و حتی برخی موارد چون 
بیمارستان امدادی محور غرب مشهد چند دهه 
است که به حالت نیمه ساز رها شده است. با 
این مقدمه کوتاه می خواهیم به موضوعی اشاره 
کنیم که به نظر می رسد قرار است به یکی از 
همین طرح های خاطره ساز برای اهالی مشهد 

تبدیل شود.

 کمربند 27 کیلومتری شهر
ماجرا مربوط به ساخت کمربند جنوبی مشهد 
است که سال 91 آغاز شد و به ادعای مدیران 
وقت شــهرداری مشــهد قرار بود سال 95 به 
اتمام برسد.بر اساس مشــخصات اعلام شده 
طول کل طرح از انتهای بلوار شهید برونسی تا 
اتوبان باغچه حدود ۲۷ کیلومتر است وقرار بود 
در دو فاز اجرا شود. فاز اول که شامل قطعات 
اول تا سوم است، به طول 1۲ کیلومتر بوده که 
حدفاصل تقاطع شهرستانی تا تقاطع طالقانی را 

به هم متصل می کند.
نکته قابل توجه در این طرح از همان آغاز کار 
این بــود که اجرای این کمربندی یک نتیجه 
مستقیم وحتمی داشــت و آن تخریب ده ها 
کیلومتراز طبیعت وفضای سبز جنوبی شهر بود 
که همزمان با کلنگ اجرایی طرح از منتقدان و 

حامیان محیط زیست مطرح شد.

 تخریب جبران ناپذیر
با جدی تر شــدن موضوع پیامدهای جبران 
ناپذیرســاخت این کمربندی رســانه ها هم 
وارد ماجرا شدند ودر گفت و گو با منتقدان 
مشــخص شــد ایجاد این کمربنــدی در 
ارتفاعات و طبیعــت منطقه اثرات غیر قابل 
جبرانی به دنبال دارد که در ادامه به برخی 

از آن ها اشاره می کنیم.
1-از بیــن رفتــن 40 آبراهــه و تخریــب 
چشمه ها و مســیر روان آب هایی که موجب 
زیرزمینی می شــوند.  تغذیــه ســفره های 
۲-ایجاد گسســت بین شــهر و طبیعت واز 
بین رفتن امکان دسترســی راحت مردم به 
تفرجگاه طبیعــی. 3-هجوم ریزگردها و در 
معرض ســیلاب قرار گرفتن مناطق مجاور 

آلودگی ها  4-تمرکز  ارتفاعات. 
و ایجاد جزیــره گرمایی روی 
شهر و عدم امکان ایجاد جریان 
همرفتی هوا و تولید باد و باران 
که تهدید جدی برای سلامت 

عمومی شهروندان است.
کارشناسان  گفته  به  همچنین 
تخریــب  محیطــی  زیســت 
از یک  ارتفاعات  گســترده در 
ســو و زمینه سازی این مسیر 
برای ســاخت بناها یــا تغییر 
در وضعیــت منطقــه به دلیل 
افزایش ارزش زمین ها از سوی 
دیگر موجب خواهد شــد موج 

دوم تخریب های زیست محیطی آسیب های 
بیشتری به منطقه وارد کند..

انفجارهای شبانه تخریب های روزانه 
در حالی که موج انتقادات به این طرح هر روز 
بیشتر می شد اما مجریان آن بی توجه به تمام 
نقدها همچنان مشغول تخریب طبیعت بودند 
و حتی در مقاطعی انفجارهای شبانه موجب 

گلایه ساکنان مناطق اطراف بود.
درمقابــل مخالفان هم دســت بــه اقدامات 
منســجم تری می زدند و هر از گاهی با انجام 
تجمعاتی اعتراضــی دغدغه های خود را تکرار 
می کردند و با درخواست های متعدد از مراجع 
مختلف توانستند برخی مســئولان را نیز در 
جریــان اتفاقاتی که در پــس ماجرای طرح 
کمربند جنوبی در حال شکل گیری بود قرار 
دهند با این حال هنوز نتوانســته بودند روند 

تخریب ها را کند یا متوقف نمایند.

 بازتاب ملی تخریب ارتفاعات جنوبی
زمان به ســرعت در حال سپری شدن بود و 
اعتراضات گروه ها و شــخصیت های مختلف 
نتوانسته بود از تداوم این اقدام جلوگیری نماید 
اما با تکرار موضوع در رســانه های مختلف از 
یک سو و ارسال گزارش های مستند به مراجع 
مختلــف و به طور خاص دفتــر مقام معظم 
 رهبــری به یکباره تمام محاســبات مجریان 

به هم خورد. 

 هشدار رهبری
نوروز چند سال قبل وقتی 
انقلاب هشــداری  رهبر 
جدی در خصوص پدیده 
تخریب  و  خــواری  کوه 
منابع طبیعی در ارتفاعات 
جنوبی مشــهد مقدس 
دادند از فــردای آن روز 
تخریب ها کاهش یافت و 
اوایل خرداد ماه نخستین 
دستور جدی برای توقف 
انفجارها تا تعیین تکلیف 
موضوع از سوی دادستانی 

صادرشد.
همزمان با این مســئله دادســتانی هم که از 
مدت ها قبل نسبت به این موضوع واکنش هایی 
نشــان داده بود با قدرت بیشتری وارد ماجرا 
شد واقدامات انجام شده را در راستای تضییع 
حقــوق عمومی دانســت واز مجریان طرح و 
مدیران شــهری خواست تا مستندات قانونی 

اقدامات خود را به دادستانی ارائه دهند.
تازه آن زمان بود که مشــخص شد این طرح 
مجوزهــای لازم را از مراجــع قانونی نگرفته 
است وهمین موضوع کافی بود تا دستور توقف 
ادامه عملیات اجرایی صادر شود اما دادستانی 
به منظور صیانت از بیــت المال مهلتی را به 
مجریان داد تــا بتوانند مجوزهای لازم را اخذ 
نمایند تا با تعطیلــی یکباره طرح هزینه های 
انجام شــده از بیت المال هم هدر نرود اما با 
گذشت مدت زمان معین شده متولیان طرح 
نتوانستند مستندات قانونی لازم را اخذ کنند 
وسرانجام اواخر ســال گذشته بود که دستور 
توقف ادامه عملیات اجرایی در کمربند جنوبی 
از ســوی معاون دادســتان ومسئول پیگیری 
حقوق عامه اســتان صادرشــد و طرح رسماً 

تعطیل شد.

 بررسی تهدیدات از سوی متخصصان
همزمان با این اتفاقات از ابتدای سال 96 شکل 
گفتمان مخالفان این طرح تغییر کرد وآن ها 
ســعی کردند با دلایل فنی و علمی این اقدام 
را تهدیدی جدی برای شــهر مشهد بدانند و 

براین اساس جلسات و میزگردهای متعددی 
با موضوع بررسی پیامدها و آسیب های اجرای 
این پروژه تشــکیل شــد و با تصمیم مدیران 
دســتگاه های دخیل در موضوع و دادستانی 
اتــاق فکر ویژه ای به همین منظور تشــکیل 
شــد و با حضور نمایندگان تمامی دستگاه ها 
موضوع ایجاد کمربند جنوبی به صورت فنی و 
با زبان علمی مورد بررسی قرار گرفت وخروجی 
جلسات بر این نکته تأکید داشت که ساخت 
این مســیر نه تنها کمکی به ترافیک نخواهد 
کرد که خود به تخریب بیشتر محیط زیست 

منجر خواهد شد.
نتیجه دیگر این جلسات هم آشکار شدن برخی 
تخلفات مجریان ایــن طرح از همان ابتدا بود 
چرا که نخســتین نیاز اخــذ مجوزهای دیگر 
داشتن پیوست زیست محیطی برای این طرح 
بوده و مدیران شهری وقت تنها مجوز شورای 
هماهنگی ترافیک )همتا( استان را گرفته بودند 
و حتی برخلاف ادعای آن ها مجوز کمیسیون 

ماده 5هم گرفته نشده است.

آخرین تصمیم
با مطرح شدن مباحث متعدد و بررسی آن در 
اتاق فکر این موضوع تصمیم بر این می شــود 
که به منظور جلوگیری از فرصت سوزی بیشتر 
و انجام کارهــای تکراری، مطالعات جامعی از 
ســوی دانشگاه فردوســی انجام شود که این 
اقدام صورت می گیرد و مقرر می شود دانشگاه 
فردوسی در خصوص تمام مباحث مطرح شده 
از قبیل تهدیدات زیســت محیطی این طرح 
تحقیقات فنی جامعی انجام و نتیجه را به اتاق 

فکر استان در این خصوص ارائه دهد. 
هرچند ایــن تصمیم اجرایی می شــود اما با 
گذشــت حدود یک ســال از آن زمان هنوز 
خبری از نتایج مطالعات صورت گرفته نیست و 
همچنان گمانه زنی ها از سرنوشت این پرونده 
ادامــه دارد وطولانی شــدن موضوع موجب 
نگرانی منتقدان شده است.امیدواریم در آینده 
نزدیک تصمیمی قاطع ومستند به مطالعات و 
دلایل علمی در این خصوص گرفته شــود و 
بیش از این موجب طولانی تر شدن بلاتکلیفی 

این پرونده نشود..

آب و هوا
 پیش بینی کاهش برودت هوا در 

خراسان رضوی
قدس: هواشناســی خراســان رضوی اعلام کــرد: با خروج 
جریانات ناپایدار از بخش های شمالی و شرقی استان انتظار 
داریم ضمن کاهش ابرناکی، از امروز جوی نسبتاً پایدار بر روی 
استان مستقر و شــرایط را برای افزایش غلظت آلاینده های 
جوی مهیا و در بعضی ســاعات در شهرهای بزرگ و مناطق 
صنعتی اســتان، کیفیت هوا در شــرایط ناسالم قرار خواهد 

گرفت.
همچنین پدیده مه در ســاعات بامداد و اوایل صبح بویژه در 
نواحی سردسیر و کوهستانی تشکیل خواهد شد و دمای هوا 
در غالب نقاط اســتان به طور نسبی افزایش و از برودت هوا 

قدری کاسته خواهد شد.

 کشف اسلحه غیرمجاز در منطقه 
شکار ممنوع جنگل خواجه سرخس

قدس:  رئیس اداره محیط زیســت سرخس از کشف اسلحه 
غیرمجاز و تعدادی فشــنگ در منطقه شکار ممنوع جنگل 
خواجه این شهرستان خبر داد.موسی غلام زاده گفت: مأموران 
یگان حفاظت محیط زیســت سرخس در حین گشت زنی با 
مأموران پاســگاه امیرآباد کلات در حاشیه منطقه حفاظت 
شده جنگل خواجه موفق به کشف یک قبضه اسلحه شکاری 

غیرمجاز و تعدادی فشنگ شدند. 

 پولشویی قاچاقچی بزرگ مواد مخدر 
لو رفت

قدس: فرمانــده انتظامی خراســان جنوبی از توقیف اموال 
قاچاقچی بزرگ مواد مخدر که با پولشویی قصد نقل و انتقال 
100 میلیارد ریال از عواید مواد مخدر در شهرستان بیرجند را 
داشت، خبر داد. سردار مجید شجاع گفت: با دریافت گزارشی 
از مرجع قضایی مبنی بر اینکه یکی از قاچاقچیان بزرگ مواد 
مخدر با هویت معلوم که به اتهام حمل مواد مخدر توســط 
پلیس دســتگیر شــده و در زندان به ســر می برد، در حالی 
کــه هیچ فعالیت اقتصادی انجام نداده اســت دارای اموال و 

دارایی های بسیاری است.
فرمانده انتظامی خراسان جنوبی افزود: با توجه به عدم فعالیت 
اقتصادی قاچاقچی دستگیرشده به نظر می رسید که این اموال 
از راه قاچاق مواد مخدر حاصل شده است که دستورات لازم 
در جهت شناســایی این اموال به مأموران ابلاغ شد. فرمانده 
انتظامی خراسان جنوبی یادآور شد: مأموران با بهره  گیری از 
امکانات فنی و اســتعلامات لازم و بررسی حساب های متهم 
و نزدیکان وی، تعداد چندین حســاب با تراکنش های بالا را 
شناسایی کردند که در تمامی این حساب ها وجوه به صورت 
کارت به کارت واریز و برداشت شده و در یک لحظه در چندین 

حساب جابه جا و منتقل شده بود.
سردارشــجاع افزود: مأموران با بررســی دقیق تر حساب ها 
و بررســی اســناد و مدارک و کارت های کشف  شده از متهم 
در زمان دســتگیری، به این نتیجه رســیدند که تمامی این 
حســاب ها در اختیار متهم بوده و نقــل و انتقال وجوه که از 
عواید نامشــروع حاصل از خرید و فروش مواد مخدر حاصل 

شده است رقم آن افزون بر 100 میلیارد ریال است.
وی تصریح کرد: در ادامه بررسی این پرونده تعداد چهار باب 
منزل مسکونی در شهرستان های زاهدان، زابل و مشهد به نام 

این قاچاقچی بزرگ مواد مخدر و همسرش کشف شد. 
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ایرنا:  ارگ بهارســتان بیرجند که زمانــی قدیمی ترین مقر 
حکومتی شهر بود، امروز حال و روز خوشی ندارد و رو به تخریب 
است. ارگ بهارستان یکی از مهم ترین آثار تاریخی شهر بیرجند 
است که در سال های 1۲05 و 1۲06 هجری قمری همزمان با 
دوره افشــاریه به وجود آمد و پس از گذشت 1۷4 سال در ۲5 

اسفند 13۷9 به عنوان یکی از آثار ملی ایران به ثبت رسید.

این بنای تاریخی در بیرجند به باغ زرشکی نیز شهرت دارد.
بهارستان در قدیم فقط یک بنای خشتی و گلی نبوده بلکه در 
گذشته های دور، از آن به عنوان یکی از بزرگ ترین و باشکوه ترین 
باغ های ایرانی یاد می شــد. شبیه تزئینات آجرکاری با زره های 
هندســی دیوارهای ارگ بهارستان را می توان در بناهای دوره 
زندیه شــیراز سراغ گرفت که اکنون بر اثر تازیانه های بی رحم 
روزگار در حال فروپاشی است و آهسته آهسته از منظر تاریخ 
گم می شود. ارگ بهارستان علاوه بر عمارت و باغ، قلعه دفاعی 
هم داشــته که برج و حصار اجزای آن اســت. در بخش های 
دیگری از ارگ، محل هایی مخصوص برافروختن مشــعل ها و 
همچنین تیرکش هایی مشرف بر تمام قسمت های ارگ بوده که 
برای دیده  بانی کاربرد داشته است. اما سال هاست که بنای با 
ارزش ارگ بهارستان در کنج تنهایی خود روزهایی را پشت سر 

می گذرد که هیچ نشانی از توجه در آن نیست. 

  سایه خزان بر بهارستان 
کوچه پــس کوچه های بافت تاریخی شــهر بیرجند را که از 
سمت خیابان منتظری )خاکی( پیش بگیریم انتهای کوچه ای 
که پســتخانه قدیم در آن واقع شده، ارگ بهارستان زانوی غم 
بغل گرفته اســت.  برای ورود به محوطه ارگ از یک در نیمه 
باز وارد می شــویم. پیرمردی در گوشه ای مشغول رسیدگی به 
چند گوســفند است، صدایش می کنیم و برای ورود از او اجازه 
می گیریم،بدون اینکه ســربرگرداند با صدای نحیفی می گوید: 
»بیایید داخل اما ســریع باید برگردید می خواهم بروم « انگار 
عادت دارد به افرادی که دلشان می خواهد از نزدیک این بنای 

قدیمی ولی فرسوده شهر بیرجند را ببینند.
ورودی حیاط هیچ شباهتی به یک مکان تاریخی ندارد، کوهی 
از زباله روی هم انباشته شده، و بوی تعفن لجن از آن به مشام 
می رســد و تعدادی بز و گوسفند کنار یک آغل کوچک پرسه 
می زنند. این صحنه ها هیچ شباهتی به شکوه پیشین ارگ ندارد. 
دور تا دور حیاط را اتاق های کوچکی فرا گرفته که درهای چوبی 

اما شکسته از آن آویزان است. از هر سمتی که می خواهیم وارد 
شویم با بن بست انبوه زباله مواجه شده و ناچار باز راهمان را کج 
می کنیم با وجود اینکه ارگ بهارستان ویرانه ای بیش نیست اما 
انسان دلش می خواهد در همین ویرانه ها به دنبال تاریخ کهن 
شهر و دیارش بگردد و هنوز در همین حال و هوا هستیم که با 
صدای پیرمرد که ما را به عقب گرد می خواند به خود می آییم.

وضعیت نامناسب ارگ بهارستان و تخریب تدریجی آن تا آنجا 
پیش رفته است که یکی از دستور کارهای اصلی نشست علنی 
روز شــنبه )۲9 دی ماه جاری( شورای اسلامی شهر بیرجند 
بود، که در آن جلسه مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشگری خراسان جنوبی،گفت: باید این وضع اسفناک ارگ 
اصلاح شود زیرا وقتی گردشگران و محققان سراغ مقر حکومتی 
شهر را می گیرند نمی توانیم جایی را به آن ها معرفی کنیم که در 

آن کله پاچه تمیز می شود یا انبار ضایعاتی شده است.
حســن رمضانی اظهار داشت: ارگ بهارستان قدیمی ترین مقر 
حکومتی در بیرجند و خراســان جنوبی است که تا اوایل دوره 
زندیه مورد استفاده قرار می گرفت اما با گسترش شهر و ضرورت 

پیش بینی امنیتی از آنجا به باغ اکبریه منتقل شد.
وی با اشــاره به استفاده از این بنای تاریخی به عنوان مدرسه 
نسوان در بیرجند گفت: بعد از مدتی از این بنا به عنوان کارگاه 
فرشبافی استفاده می شده است و بعد از پیروزی انقلاب اسلامی، 
بنیاد مستضعفان با تملک این ارگ آن را از باغ زرشکی تفکیک 
کرد و با واگذاری به دانشــگاه علوم پزشکی، کوشک وسط باغ 
تخریب شده است. مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشگری خراسان جنوبی با بیان اینکه تفکیک بین ارگ و باغ 
موجب شده این مجموعه تاریخی ارزشمند ابتر شود،گفت: این 
اقدامات سبب شده در حال حاضر تعریفی که باغ و عمارت از 

ابتدا داشته از بین برود.
وی با اشــاره به اقداماتی که در گذشته توسط میراث فرهنگی 
برای بازسازی ارگ بهارستان انجام شد، افزود: طبقه اول تمام 
ســقف ها ریزش کرده بود که توانستیم آن را احیا و نخاله های 

بخش شاه نشین عمارت را تخلیه کنیم. 

  ردیف بودجه 60 میلیونی سالانه ارگ
رمضانی با بیان اینکه در حال حاضر پی ساختمان پیدا شده و 
آماده بازســازی و مرمت است، گفت: ارگ بهارستان به عنوان 
یک اثر تاریخی ثبت ملی ردیف اعتباری ثابتی دارد اما رقم آن 

محدود و در حد سالانه 50 تا 60 میلیون تومان است.
وی با تأکید بر خروج ساکنان فعلی ارگ، گفت: این افراد چون 

آگاه به ارزش تاریخی بنا نیستند به آن آسیب وارد می کنند.
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری خراسان 
جنوبی با بیان اینکه تجربه شهرداری نشان داده که توانایی لازم 
را از لحاظ فنی برای مرمت بنا دارد، افزود: میراث فرهنگی نیز 
آمادگی دارد که از اعتبارات خود هزینه کند، مشروط به اینکه 

درب ارگ به روی مردم باز شود.
وی تأکید کرد: ارگ بهارستان شرایط یک زمین دو نبش کنار 
خیابان را ندارد و اگر تخریب هم شود باید مجدد ارگ بهارستان 
دیگری در آن ســاخته شود، بنابراین به نفع بنیاد مستضعفان 

است که برای مرمت به ارگان های دیگر واگذار کنند.

  عمر بهارستان شاید یک زمستان دیگر
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری خراسان 
جنوبی گفــت: با حجم تخریب هایی که در ارگ بهارســتان 
مشاهده می شود ممکن است تا یک زمستان دیگر بیشتر دوام 

نیاورد.

  پرونده بهارستان روی میز بنیاد مستضعفان
به منظور اطلاع از برنامه بنیاد مستضعفان برای رسیدگی به ارگ 
بهارستان با دفتر سرپرستی این نهاد در خراسان جنوبی تماس 
گرفتیم که رجبعلی طالقانی اظهار داشت: طبق معذوریت های 
سازمان اجازه مصاحبه نداریم و باید پاسخ پرسش ها را از طریق 

سازمان مرکزی پیگیری کنید.

نامه ای از طرف ایرنا به سرپرست روابط عمومی بنیاد مستضعفان 
انقلاب اسلامی ارسال شد تا برنامه خود را برای واگذاری این بنا 
به سایر دستگاه های اجرایی و بهره برداری از آن اعلام کنند و 
در نهایت با تماس های مکرر خبرنگار ایرنا این پاسخ داده شد: 
»موضوع تعیین تکلیف ارگ بهارستان بیرجند به هیئت امنای 
بنیاد مستضعفان ارسال شده تا در خصوص آن تصمیم گیری 
شود.« با این وجود سرپرست بنیاد مستضعفان خراسان جنوبی 
۲9 دی ماه جاری در نشســت علنی شــورای اســلامی شهر 
بیرجند، گفت: حفظ آثار تاریخی همواره برای این نهاد دغدغه 
بوده است و در حد توان و چارچوب های سازمان برای این مهم 
تلاش می کنیم. رجبعلی طالقانی با اشاره به اخذ چندین مرحله 
مصوبه واگذاری ارگ بهارســتان اظهار داشت: تاکنون از سوی 
دستگاه های متقاضی اقدامی برای خرید انجام نشده و در حال 
حاضر تصمیم گیری آن دشوار شده است. وی گفت: با این حال 
مکاتباتی با سازمان مرکزی انجام شده و منتظر تصمیم شخص 

رئیس سازمان بنیاد مستضعفان کشور هستیم.
سرپرست بنیاد مستضعفان خراسان جنوبی با تأکید بر اینکه 
همواره برای حفظ آثار تاریخی همراهی می کنیم،افزود: واگذاری 
رایگان املاک باید طبق چارچوب و ضوابط ســازمان باشد اما 
درخواســت شــهرداری برای واگذاری رایگان ارگ به سازمان 
مرکزی منتقل می شود. وی در پاسخ به این پرسش که برنامه 
بنیاد مستضعفان برای آینده ارگ چیست،بیان کرد: بازسازی 
این قبیل اماکن اولویت اول بنیاد نیست ولی دغدغه فکری است 
چرا که بازسازی موجب ارزش افزوده می شود و برای آن که در 

قیمت آن تأثیرگذار است نمی توانیم بی تفاوت باشیم. 

گزارشی از واپسین روزهای عمر یک اثر تاریخی در بیرجند

 اینجا شبیه ارگ بهارستان نیست 

ایجاد کمربند جنوبی 
به صورت فنی مورد 
بررسی قرار گرفت 

وخروجی جلسات بر 
این نکته تأکید داشت 

که ساخت این مسیر به 
تخریب بیشتر محیط 

زیست منجر خواهد شد

بــرش

رد
ی ف

مد
اح

ن 
س

: ح
س

عک

سرنوشت پروژه ارتفاعات جنوب مشهد همچنان در کمای بلاتکلیفی 

نگرانی دوستداران محیط زیست در باره کمربند جنوبی یک ساله شد

خبر
مدیر عامل این سازمان به قدس خبر داد 

 ۹۰ درصد آتش نشان های مشهد شامل 
قانون مشاغل سخت و زیان آور می شوند

هاشم رسائی فر: مدیرعامل سازمان آتش نشانی مشهد در 
خصوص اجرایی شدن موضوع قرار گرفتن شغل آتش نشانی 
در ردیف مشاغل سخت و زیان آور گفت: نیروهایی که از قبل 
ابلاغ رسمی آن ها بر مبنای کارگری بوده است خود به خود 
جزو مشاغل ســخت و زیان آور بوده و در این مورد مشکلی 

ندارند. 
آتشپاد حســن جعفری در گفت  و گو با قدس افزود: دسته 
دیگر از همکاران اما که ابلاغ آن ها کارمندی بوده و شــامل 
اکثر نیروهای جذبی 15 سال قبل تاکنون وکار عملیاتی انجام 
می داده اند واز ســال قبل با تصویب قانون در زمره مشــاغل 
سخت و زیان آور دیده شدند اما تاکنون تأمین اجتماعی زیر 
بار آن نرفته بود با جلسه ای که با حضور وزیر کشور برگزار شد 
تأمین اجتماعی هم پذیرفت تا کارمندانی که ابلاغ آتش نشان 
دارند در زمره مشاغل سخت دیده شوند که با این وجود آن ها 

شامل این قانون خواهند شد. 
وی یاد آور شد: تعدادی از همکاران هم هستند که دفترچه 
درمانی دارند اما در ســازمان ما تعدادشان محدود است که 
پیگیر این هســتیم تا آن ها هم تحت پوشش قانون سخت و 
زیان آور قرار بگیرند. در این تعداد حدس من این اســت که 
چیزی حدود 10 درصد از همکاران را شامل شود. 90 درصد 
دیگر هم همان طور که عنوان شد زیر پوشش این قانون قرار 
می گیرند. جعفری در پاســخ به این سؤال که قانون سخت و 
زیان آور در مورد آتش نشــان ها از چه زمانی اجرایی خواهد 
شــد، اظهار داشت: قانون ســخت و زیان آور از دید ما برای 
آتش نشانان اجرایی شده است فقط منتظر ابلاغ وزیر کشور 

هستیم تا قانونی اجرا شود.. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
به قدس عنوان کرد

  صادرات ۱.7 میلیارد دلار کالا 
از خراسان رضوی

هادی زهرایی: رئیس ســازمان صنعــت، معدن و تجارت 
خراســان رضوی از صادرات ۲میلیون و 1۸9هزار تن کالا از 
ابتدای سال جاری تا پایان آذر ماه گذشته از گمرکات استان 

خبر داد.
راضیه علیرضایی در گفت و گو با قدس گفت: ارزش ریالی این 
میزان صادرات برابر با یک میلیارد و ۷69 میلیون دلار است 
که این رقم در مقایسه با مدت مشابه سال قبل از نظر ارزشی 

۲5 درصد رشد داشته است.
وی تصریح کــرد: اقلام عمــده کالاهای صادراتی اســتان 
شــامل مواد غذایی، زعفران در بسته بندی بیش از 30 گرم، 
کف پوش های منگوله باف، زعفران در بسته بندی های 10 تا 
30 گرم، سایر روغن های ســبک و فراورده ها به جز بنزین، 
ســیب زمینی، سیب تازه، هادی های برق برای ولتاژ بیش از 
1000 ولت، رب گوجه فرنگی وسایر فراورده های غیر مذکور 
دارای ۷0 درصد وزن، یا بیشتر نفت یا روغن های معدنی قیری 

می باشند.
وی افــزود: مهم ترین کشــور های هدف صادراتی اســتان 
افغانستان، ترکمنســتان، عراق، امارات متحده عربی، هنگ 
کنگ، پاکســتان، ازبکستان، تاجیکســتان، ویتنام و اسپانیا 

می باشند.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان افزود: واردات 
اســتان نیز در این مدت 190 هزار تن کالا به ارزش افزون بر 

۲5۲ میلیون دلار بوده است.
وی اظهارداشــت: کشــورهای ترکیه، امارات متحده عربی، 
فدراسیون روسیه، آلمان، تاجیکستان، پاکستان، ازبکستان، 
چین،ســوییس و افغانستان نیز مهم ترین کشورهای شریک 

وارداتی استان می باشند.
علیرضایی افزود: اقلام عمده وارداتی اســتان طی این دوره 
نیز شامل پنبه، برنج نیمه سفید شده، لوبیاچیتی، لوبیا قرمز 
کوچــک، دانه کنجد، واگن های روبــاز، واگن های مخزنی و 

همانند غیرخودرو، شیر خشک و ابریشم خام بوده است. 
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